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Z á p i s n i c a 

 

z II. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, konaného dňa 

13.12.2022 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny. 

 

Úvod rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Poprosím poslancov, aby ste sa prezentovali. Ďakujem. Prezentovaných 

máme 10 poslancov. Konštatujem, že sme uznášania schopní. Vítam vás na dnešnom II. zasadnutí 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto. Z dnešného rokovania sa ospravedlnil 

pán poslanec Konečný. Nakoľko je prítomných 10 poslancov, konštatujem, že je prítomná 

nadpolovičná väčšina všetkých poslancov a zastupiteľstvo je dnes uznášania schopné.  

 

- - - 

Návrhová komisia 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pristúpime k zvoleniu návrhovej komisie. Poprosím vaše návrhy. Nech sa 

páči. Takže ak sa nikto nehlási, navrhujem do návrhovej komisie pani poslankyňu Zolnaiovú a pána 

poslanca Gregu. Aha, on bude overovateľ. Takže, pardón, tak pán poslanec Djordjevič.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne, pán starosta. Dnes nie, najbližšie dávam slovo, že 

budem v návrhovej komisii. Dnes neprijímam túto ponuku. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže skúsime v ďalšom kole. Pani poslankyňa Hulmečíková. Takže 

prosím hlasujme o zložení návrhovej komisie: pani poslankyňa Hulmečíková a pani poslankyňa 

Zolnaiová. 

 

Hlasovanie č. 1:  za: 9, proti: 0, zdržalo sa: 0 

    

p. Petrovčik, starosta MČ: Konštatujem, že návrhová komisia bude pracovať v zložení: pani 

poslankyňa Hulmečíková a pani poslankyňa Zolnaiová. 

 

- - - 

Určenie overovateľov 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Za overovateľov zápisnice určujem pána poslanca Gacíka a pána poslanca 

Gregu. 

- - - 

 

K programu rokovania 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pristúpime k schváleniu programu. Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

program bol zverejnený. Takže najprv budeme hlasovať o bodoch zverejneného programu. Prosím 

návrhovú komisiu, keď sa usadila, aby prečítala návrh na uznesenie.  
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p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje zverejnený program II. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej 

časti Košice-Staré Mesto.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nech sa páči, hlasujte prosím. 

 

Hlasovanie č. 2:  za: 10, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Program bol schválený. Teraz prosím poslancov o prednesenie návrhov na 

vypustenie alebo zmenu poradia bodov. Nech sa páči. Ak sa nikto nehlási, pristúpime k ďalšej časti 

schvaľovania programu a tým je doplnenie bodov do programu. Nech sa páči. Ak sa nikto nehlási, 

zahlasujme prosím komplexne o ... Aha, pardón. Prv, než uzavriem bod program, chcel by som ešte 

povedať, že pre krátkosť času by som rád navrhol do programu dnešného zasadnutia bod bodom 2.1 

a následne druhý materiál bod bodom 2.2. Konkrétne sa jedná o materiál: Spolufinancovanie 

projektov zo štrukturálnych a investičných fondov EÚ Integrovaný regionálny operačný program (RO 

pre IROP), Prioritná os  č. 7 – REACT - EU; Špecifický cieľ 7.6 - Predprojektová príprava. Konkrétne 

sa jedná o predprojektovú prípravu. Konkrétne v dôvodovej správe je uvedené o aké lokality sa jedná. 

Zdôraznené prečo, aké sú tam termíny. A keďže sú tam dosť šibeničné termíny, dovoľujem si tieto, 

jeden aj druhý bod, čiže pod bodom 2.1 a 2.2 navrhnúť, vsunúť do programu dnešného zasadnutia 

miestneho zastupiteľstva. Takže hlasujte prosím. Máte každý materiál pred sebou. Je to na vašom 

zvážení. Sú tam nejaké termíny. Kľudne sa rozhodnite. Takže s procedurálnym návrhom pán poslanec 

Djordjevič. Nech sa páči pán poslanec Djordjevič. 

 

Ďakujem pekne za slovo. Ruším procedúru, nakoľko som myslel, že už je diskusia uzavretá a nebola 

ešte otvorená. Pán starosta, v zmysle rokovacieho poriadku vás vyzývam k tomu, aby ste dodržiaval 

rokovací poriadok. A to je to, že návrhy na doplnenie programu môže dávať iba poslanec miestneho 

zastupiteľstva. (pozn.: diskusia mimo záznam) Hej?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec, treba si naštudovať rokovací poriadok.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (procedurálne): Dobre. 

 

. Takže poprosím, pristúpime teraz k hlasovaniu o vsunutí týchto dvoch bodov do nášho programu 

2.1 a 2.2, ktoré máte pred sebou. Prosím, hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 3:  za: 9, proti: 0, zdržalo sa: 3 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže tieto body boli do programu doplnené. 

 

- - - 

 

BOD č. 1 

Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení od Ustanovujúceho zasadnutia Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 22.11.2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Poprosím technické zázemie, kým neotvorím diskusiu, 

aby sa tam neobjavoval poslanec. Ďakujem. Nech sa páči, pán poslanec. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. V prvom rade sa chcem ospravedlniť. Neviem prečo 

som bol v tom, že nemôže starosta doplňovať. Ale chcem sa opýtať pána kontrolóra, či nemáme takéto 
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uznesenie s termínom „stály“, že nás má starosta informovať o svojej činnosti od posledného 

zastupiteľstva. Čiže tento bod nie je zaradený. To je len technikália, ako nie že by som bol zvedavý, 

však to stačí keď si pozriem Facebook. Ale ako takto, naozaj. Ide o dodržanie uznesenia s termínom 

stály. Nemala byť správa? (pozn.: diskusia mimo záznam) Aha, ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže, pokiaľ viem, toto zasadnutie je mimoriadne, nie je pravidelné a na 

mimoriadnom nemusí byť. Ale kľudne v bode Rôzne sa môžeme porozprávať o mojej činnosti za 

uplynulé týždne. Ak to pána poslanca zaujíma, rád porozprávam, čo všetko sme stihli urobiť. Takže, 

ak sa nikto nehlási, uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej komisii. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Informáciu o plnení uznesení vyplývajúcich z uznesení od 

Ustanovujúceho zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa 

konalo dňa 22.11.2022. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte prosím.  

 

Hlasovanie č. 4:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Nasleduje bod č. 2. 

 

- - - 

 

BOD č. 2 

Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti Košice-Staré Mesto za obdobie 

od XXIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto, ktoré sa 

konalo dňa 12.09.2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. V časti Kontrolovaný subjekt: trhovisko ma trochu 

zaujala veta, že: „Konštatujem, že kompletná oprava/rekonštrukcia dlažby v časti pred kostolom 

a celá vozovka prechádzajúca cez trhovisko je naplánovaná na budúci rok 2023 v objeme cca 100 000 

EUR“. No, je to napísané ako fakt, len my sme neschválili rozpočet. No a ja neviem, kde zoberieme 

tých 100 000. Ako, nie je celkom vhodne formulovaná veta. Ale pán kontrolór, chcem sa vás niečo 

opýtať z hľadiska kontroly na trhovisku. Ste tam spomínali prenájom stolov a iných priestorov. Bolo 

mi povedané vedúcim trhu, že akcie Starostovské raňajky, čiže rozdávanie páročkov. Akých to bolo? 

Teplých, chutných. A dokonca inštalácia pokútneho vláčika s označením kandidátov týždeň pred 

voľbami, že to bolo riadne zaplatené. Tak mi to povedal pán Spišák. Konkrétne. Hej? A chcem sa vás 

opýtať, pán kontrolór, že či vy máte evidenciu o týchto platbách a akým spôsobom boli zaznamenané, 

nakoľko na stránke mestskej časti ich neviem nájsť. Hej? Čiže za ten záber tých priestorov pred 

vstupom do kostola  a potom inštalácia vláčika. Či ste sa stretli vôbec s takými platbami pri vašej 

kontrole. Keď nie, budem sa pýtať samozrejme podľa info zákona. Ale keď už ste kontrolovali to 

Dominikánske, či ste sa stretli s tými platbami.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči pán kontrolór. 

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Dobrý deň vážený pán starosta, vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci. Takže ja som robil v nejakom konkrétnom termíne túto kontrolu. Ja nevediem evidenciu 

nejakých takýchto úhrad. Ale v tom čase sa nekonala žiadna takáto akcia. takže nemám o nejakých 
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takýchto akciách vedomosť. V čase, keď som tam robil tú kontrolu, tak vlastne bola zameraná hlavne 

na tie stoly a všetky tieto veci, ktoré sa prenajímajú a všetko bolo v poriadku. Sedela aj pokladňa 

s odovzdanými a predanými lístkami. Takže všetko bolo v poriadku.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej komisii.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra mestskej časti 

Košice-Staré Mesto za obdobie od XXIII. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Staré Mesto, ktoré sa konalo dňa 12.09.2022. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte prosím.  

 

Hlasovanie č. 5:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Nasleduje bod č. 2.1. 

 

- - - 

 

BOD č. 2.1 

Spolufinancovanie projektov zo štrukturálnych a investičných fondov EÚ Integrovaný 

regionálny operačný program (RO pre IROP), Prioritná os  č. 7 – REACT - EU; Špecifický cieľ 

7.6 - Predprojektová príprava. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ak dovolíte, dal by som slovo teraz spracovateľovi Mgr. Oliverovi 

Kovácsovi. Nech sa páči. 

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Dobrý deň vážení poslanci, 

vážení prítomní, vážený pán starosta, pán zástupca. Dovoľte mi v krátkosti predniesť dôvodovú 

správu. Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR ako Riadiaci orgán pre 

Integrovaný regionálny operačný program (RO pre IROP) vyhlásilo dňa 10.10.2020 výzvu na 

predkladanie žiadostí o nenávratný finančný príspevok na prípravu regionálnych projektov;  Prioritná 

os  č. 7 – REACT - EU ; Špecifický cieľ 7.6 - Predprojektová príprava. Je dôležité povedať, že tento 

proces vlastne predchádzal tomu, že sa vytvorili kooperačné rady, vlastne jednotlivé kooperačné rady 

UMR na úrovni mesta Košice, VÚC, mestských častí a obcí. Tieto orgány museli konať veľmi rýchlo. 

Veľmi rýchlo sa museli aj stretávať a začať svoju činnosť. Z tohto dôvodu aj mestská časť v podstate 

veľmi rýchlo musela reagovať na túto výzvu a spracovať samotné projektové zámery.  Mestská časť 

Košice-Staré Mesto sa plánuje zapojiť do prvého hodnotiaceho kola vyhlásenej výzvy, a to 

predložením žiadosti o nenávratný finančný príspevok, a tak by mohla využiť možnosť získania 

finančných prostriedkov vo výške 95% celkových oprávnených výdavkov na projekt zo zdrojov 

Európskeho fondu regionálneho rozvoja. V prvom uznesení ide o žiadosť, o prípravu projektových 

dokumentácií pre revitalizáciu vnútro blokových priestorov v mestskej časti Košice-Staré Mesto. Ide 

o vnútrobloky tvorené ulicami Slovenskej jednoty, Alvinczyho, Jakobyho, Tyršovo nábrežie, ktoré 

sme niekoľkokrát spomínali aj v minulosti. A druhá je revitalizácia vnútroblokového priestoru 

Jilemnického, Jesenná, Čsl. armády, Zimná. A tretia je revitalizácia vnútroblokového priestoru Malá, 

Vojenská, Belánska, Karpatská. Tú sme tiež niekoľkokrát spoločne spomínali. Taktiež je v materiáli 

priložená aj dokumentácia, teda situačná mapa k navrhovaným aktivitám. Tieto investície resp. 

žiadosť treba vnímať ako predprojektovú prípravu. Avšak mechanizmus funguje nasledovne. 

V prípade, že budeme úspešní v žiadosti o projektovú dokumentáciu, tak ministerstvo následne 

špeciálne na tento účel vypíše výzvu už aj na samotný kapitálový výdavok, pretože takto je proces 
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UMR nastavený, aj proces kooperačných rád. Čiže treba ich vnímať ako integrované územné 

investície. To znamená, v celkovom prostredí sa rieši územie komplexne. Nie tak ako to bolo 

doposiaľ, kde sme z jednotlivých operačných programov hľadali dielčie investície. Ako napríklad, 

revitalizoval sa park, tak niektoré výdavky boli schválené, iné nie, neboli povolené v rámci výzvy. 

V tomto prípade ide o integrovaný prístup. To znamená, že v rámci projektov sa bude riešiť statická 

doprava, chodníky, cesty, parkoviská, verejné osvetlenie, sadové úpravy, mestský mobiliár územne 

komplexne ako celok vo všetkých troch prípadoch. To je asi na úvod všetko, čo by som k tomu 

povedal. Ďakujem. To je 2.1.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem aj ja. Otváram diskusiu. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne pán starosta. V prvom rade je treba, a z mojej strany 

určite, chváliť zapojenie sa do takýchto projektov, kde 5 % je spoluúčasť mestskej časti a zvyšok 

financuje štát, alebo nazvime to externý zdroj financovania. Ale pán Kovács, ja sa chcem opýtať. 

Načo my máme tú komisiu výstavby? Lebo sme ju mali v pondelok. Takto. Ešte v pondelok sa o tom 

nevedelo? Lebo ja mám rád niečo také, v zmysle toho, že bolo by vytipovaných a diskusiou by prišlo 

5, 6 území a my by sme sa ako kolektívny orgán uzniesli na troch. Takto tu sú nám vybraté jedným 

človekom. Neviem či je po mojej ľavici alebo pravici, tri územia. Samozrejme, že zo skúsenosti 

z minulosti budeme vedieť ako sa to bude prezentovať. Ale potom naozaj význam tej komisie je 

nulový, keď neprebehne diskusia a my sme vlastne, je nám to takto predložené. Ten Löfflerov dom, 

samozrejme súhlasím, však to sme sa bavili o tom už v minulosti, že mestská časť predala plaváreň 

za 200 000 EUR zisku a do vlastného majetku neinvestovala, okrem projektovej dokumentácie na 

múzeum, nič. Takže takto sme zhodnotili majetok uplynulé štyri roky. Tu to vedie k tomu, že mohla 

by tu prísť významná investícia a je tu vízia artcampu. Toto je všetko v poriadku. len hovorím, chýba 

mi tu diskusia. Ale keď má pán Kovács opraví, že naozaj po tom pondelku, po tej komisii, príde to, 

tak beriem späť to čo som povedal a len prižmúrim oko a samozrejme podporím toto. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči reakciu. Pán Kovács, nech sa páči. 

 

Ďakujem. Nechcel by som sa ospravedlňovať za mestskú časť resp. za slabšiu komunikáciu, ale 

donútili nás okolnosti, pretože kooperačná rada zasadala veľmi rýchlo, bez ohlásenia. Zasadala 

prvýkrát ešte koncom novembra a potom bolo ďalšie plánované zasadnutie okolo 10. decembra. Bolo 

zvolané skôr. Vôbec sme nevedeli kedy bude zvolané. Mesto trošku slabšie komunikovalo ten postup, 

ktorý bude nasledovať. Ak by sme nezareagovali, táto možnosť nám ujde úplne.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ďakujem za slovo. Veľmi ma prekvapili tieto dva materiály, ktoré 

sme dostali na stôl, pretože mali sme finančnú komisiu 5. decembra, kde práve pán Kovács mal jeden 

bod: Príprava akcií na budúci rok. Ani mäkké f, že sa chystáme a možno by sme niečo. A vieme, že 

sme o tom rozprávali, že máme zanedbané tie priestory a potrebujeme to urobiť. Ale o tom nebola 

žiadna reč. Proste ani náznakovo nenaznačil žeby sme niečo mohli robiť. Pritom, chcela by som sa 

opýtať pána Kovácsa. Objednávky, ktoré odišli v októbri, či v novembri, 21.11. myslím na nejaké 

spracovanie dokumentácie v zmysle výzvy IROP, boli na čo potom? Tam je suma, myslím,  3 700 

alebo 3 800 EUR. To bola na čo v novembri? Poprosím odpoveď na to, aby som mohla pokračovať. 

A nechcem sa opakovať, čo spomínal pán kolega Djordjevič, že áno, ak takto chceme ďalej robiť, tak 

sa nikde nedopracujeme. Pretože, aby to neprešlo ani náznakovo komisiou, to takto nemôže ísť ďalej. 

Fakt nemôže ísť. Je tu spoluúčasť. To znamená, že už sa dnes zaväzujeme, že budeme platiť nejaké 

peniaze na budúci rok. Rozpočet na budúci rok nemáme. A vieme, že nebude dobrý. To vieme všetci. 

Lebo vieme, aký máme dneska stav na účte. Čiže bude zlý. Teraz sa zaviažeme, že to zaplatíme. 
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V poriadku. Áno. Potom zase budeme stavaní do tiesne, že vždy pred zastupiteľstvom príde pán 

Kovács a nám to položí na stôl. Nie, vážení, takto to ďalej fungovať nemôže. Finančná komisia, bolo 

povedané pánovi Kovácsovi, keď je treba, bude zasadať aj trikrát do mesiaca. Spravidla bude raz 

mesačne. A keď bolo treba, mali sme si sadnúť a si to vydiskutovať, ale takto nám to podhadzovať. 

Nehovorím, že sú to zlé veci, ale aby absolútne sme o tom nevedeli a museli si to tuná listovať, a teraz 

sa tu hádať, či je tu spoluúčasť, alebo nie, lebo niekto to aj prehliadol. Tak takto, si myslím, že takto 

ďalej nikde sa nedopracujeme. Poprosím pána Kovácsa o odpoveď, aká objednávka odišla 

v novembri.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán Kovács, máte slovo. Poprosím, aby si zrekapituloval všetky, lebo 

jednoznačne, však my na rozdiel od minulosti, my tu už pomaly ani nevieme. Toľko tých projektov 

tu máme, že ozaj ideme naplno. Čiže pekne zaradom treba zrekapitulovať, ktorý projekt, v akej fáze, 

aká kedy išla objednávka, lebo vážne, máme nastúpené, myslím si, že na veľmi veľa projektov a ozaj, 

čaká nás veľmi veľké projektové obdobie a naša mestská časť robí maximum. A niekedy, áno, je to 

také, že zo dňa na deň. Ale my sme si to nevymysleli, ide to zhora. Takže treba sa sťažovať na 

ministerstve. Ale nech sa páči.  

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Ďakujem pekne. Ešte raz sa 

chcem ospravedlniť. Ak by to bolo čisto moje rozhodnutie resp. naozaj tieto termíny, ktoré boli 

z mesta dané, nie sú mojím rozhodnutím. Mesto tlačí. Mesto na nás tlačí, aby sme sa s tým ponáhľali. 

A na to, aby sme mali žiadosti kompletné v čase, ktorý treba, tak to konáme. To nie je moje slobodné 

rozhodnutie. A verte mi ... Áno, bola v novembri pripravovaná, išla objednávka, začali sme 

projektové spracovanie. Spracovávali sme lokality, o ktorých sme spolu niektorí aj osobne rozprávali. 

O Vojenskej, Dargovskej, Karpatskej sa bavíme rok. O Lomenej, Alvinczyho, Bellovej, tiež sa 

bavíme rok. Čiže to nie sú nové veci, ktoré sa tam objavili. Čiže naozaj sú to veci, o ktorých 

rozprávate, ktoré potreby som ja vnímal. Áno, bolo by vhodné to prerokovať na finančnej komisii. Je 

to môj osobný názor. Avšak riadiaci orgán resp. ten kto rozhoduje o financiách, rozhodol termínovo 

inak. Ďakujem pekne. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Je vaše, samozrejme, výsostné právo. Kľudne môžete bod 

prerušiť, môžete to neschváliť. Je to na vašom rozhodnutí a hneď zajtra, pozajtra zvolať finančnú 

komisiu, aby to bolo tak ako, k všeobecnej spokojnosti. Ale je to na vašom zvážení. Tam, myslím si, 

že termíny ešte by to dovoľovali, kebyže ste sa stretli ešte zajtra na finančnej komisii, pozajtra, do 

konca týždňa a potom v podstate keď bude treba, zvoláme ešte jedno mimoriadne zastupiteľstvo do 

konca decembra, lebo toto sú vážne dôležité veci, tieto projektové. Takže nech sa páči pán poslanec 

Grega s faktickou. 

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Ja som tiež bol na tej finančnej komisii a boli ste tam dvaja 

najvyšší čo tam sedíte a keď sme sa pýtali, či sa niečo pripravuje, tak nikto nič nepovedal. Snáď ste 

to mohli vedieť. Ale si skôr myslím, že ... Potom na čo máme tie komisie, aj ostatné? Tak ich zrušme 

a rozhodujte vy o tom, však aj tak to robíte.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ja som sa prihlásil v momente, keď ešte pán Kovács sa 

nevyjadril exaktne, že či vedel. Ale v predchádzajúcom svojom príspevku povedal, že projekty sa 

začali pripravovať v novembri. Komisiu sme mali v decembri, čiže ste to, vážení, úmyselne alebo 

neúmyselne nezaradili. A takto sa môžeme baviť, že teraz koľko budeme mať ešte finančných komisií 

a zastupiteľstiev, a môžeme sa usmievať na seba ako slniečka. Ale takto, za seba hovorím. Áno, je to 

rozumné riešenie schváliť. Ale vám hovorím, ja posledný krát budem hlasovať za niečo také, že 



7 

 

budem dostávať materiály takto a bez prerokovania stavebnej komisie. Potom ju zrušme, lebo nemá 

význam, lebo to má byť rozhodnutie kolektívne. Prečítajte si zákon o obecnom zriadení kto je 

výkonná moc atď.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán Kovács, zopakujte tie termíny, kedy sme prvýkrát na magistráte mali 

kooperačnú poradu.  

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Prvýkrát sme mali koncom 

novembra len predprípravné stretnutie. Vtedy bol dátum, že okolo 10. decembra bude prvé stretnutie 

kooperačnej rady. Na tom prvom stretnutí bola kooperačná rada vytvorená a už aj konala. Čiže nikto 

nečakal, že takým bleskovým skokom sa to začne, celý tento proces riešiť. Naozaj, mesto tlačilo 

veľmi na pílu, a to z dôvodu, že je tam veľmi málo peňazí. A tak ako stále, šťastie praje len 

pripraveným. Kto nemá projekty, peniaze nedostane.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Potom prípadne na ďalšej finančnej komisii by som aj vysvetlil, 

milé poslankyne a poslanci, ako vlastne funguje ten princíp kooperačnej rady, lebo je to taký trošku 

zložitý proces. Ale z toho aj usúdite, že ozaj to bolo šité horúcou ihlou. Teraz neviem či zo strany 

mesta. Mesto môže tvrdiť, že zo strany ministerstva. Myslím, že všetkým je jasné, tie dátumy, termíny 

tu boli povedané. Takže myslím, že netreba tu za tým hľadať nejaké úmyselnosti, alebo neviem už 

ako to bolo povedané. Čiže určite každý chceme, myslím si že to maximum. Chceme, aby mestská 

časť sa rozvíjala, aby sme sa naplno, na 100 percent zapájali do všetkých možných využívaní 

externých zdrojov. Takže verím tomu, že všetci, tak ako tu sedíme, či starší, či novší, ozaj chceme 

všetci, aby mestská časť napredovala po novom, tak ako sme si všetci povedali. Nech sa páči, pani 

poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Budem ešte reagovať na pána Kovácsa, že vedel o tom 

v novembri. Objednávky z úradu odišla 21. novembra na niečo. Čiže museli sme vedieť, že asi na 

niečo vyšla. Čiže ide o tú serióznosť vzájomnú nás poslancov a pracovníkov úradu, že ak pracovníci 

budú zatajovať, tak potom nech sa nedivia na túto komunikáciu. A čo sa týka finančnej komisie, tá 

mohla, pán starosta, zasadať aj včera. Kľudne mohla aj včera. Vážení kolegovia, ja mám, ale ja takúto 

informáciu som tak isto nemala, že niečo, lebo pani Benčöová niečo avizovala. Tá to priznala, 

ospravedlnila sa, povedala. Ale pán Kovács prečo sa neozve? Takto sa fakt nedá robiť.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán Kovács, nech sa páči. 

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Ďakujem pekne. Ešte raz sa 

ospravedlňujem. Dôvod, pre ktorý sme to robili, tak ako sme to urobili, je len to, že sme boli pritlačení 

riadiacim orgánom, ako operačnou radou. To je jediný dôvod. Ak teda nie ste komfortní s týmto 

uznesením, je to vaše rozhodnutie. Ja sa snažím len čo v najvyššej miere využívať tie možnosti tých 

investícií, pretože čaká nás ťažšia doba. Tých investícií bude stále menej a bude stále ťažšie si 

uchmatnúť nejaké financie pre mestskú časť. To je jediný dôvod, pre ktorý sme to urobili a pre ktorý 

sme to spracovali. Ja možno ešte na margo jednou vetou. Blížime sa do finále, čo sa týka investícií, 

ktoré ste podporili v minulom roku. Park Kuzmányho aj Branisková idú do finále. Ide sa obstarávať. 

Čiže v podstate tento rok nás čaká už investícia reálne v teréne, za čo vám veľmi pekne ďakujem za 

podporu.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči pán poslanec Djordjevič s faktickou.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): To ako keby som čítal Staromestské listy. Kto ide obstarávať? 

Mesto Košice ide obstarávať, tak to treba takto povedať, lebo aj tie príspevky na sociálnych sieťach 



8 

 

navodzujú dojem ako keby mestská časť išla. Mestská časť dala vypracovať projektovú 

dokumentáciu. Vy hovoríte, že nie sme komfortní s uznesením. My sme komfortní s uznesením. My 

nie sme komfortní s tým, že vôbec to nemusela byť komisia včera, pani kolegyňa, stačilo na tej 

pondelkovej spomenúť. Nie v takom znení, že presne financie a presne do haliera. Stačilo spomenúť, 

že mestská časť pripravuje, čaká na termín. A keď sa spustí, alebo ohlási, tak rýchlo vypracuje a vtedy 

by sme o tom vedeli.  Nikto by nemal pocit, že sme boli obídení. To celé je tu o tom. Jak my si vieme 

uznať chyby, uznajte si aj vy, že ste to mali spomenúť a pôjdeme. To z vás máme páčiť? Už dávno 

sme mohli hlasovať. Ale dookola to isté. Áno, mohli sme sa o tom baviť. Nič vám nikto nedá, ani po 

palcoch s pravítkom, nič. Proste stalo sa, ideme ďalej. Hotovo.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán Kovács, prosím, ešte raz tie dátumy treba uviesť, lebo vážne. Ja 

neviem, desiateho je podľa mňa vždy neskôr ako piateho. A ja do desiateho som vážne z mesta nemal 

ani ... Však sme prišli na prvú konštitučnú koordinačnú radu, kde sme ešte len išli zakladať tú 

kooperačnú radu a už na stole nás čakal zoznam: Baška, Družstevná pri Hornáde. Tak čo vám? Mám 

vám tu rozprávať, ako na meste to funguje? To by ste sa ešte len divili. Toto tu je ešte kultúra, by som 

povedal na 100 percent oproti tomu čo je tam. Tam nás na stole čakali hotové zoznamy, ešte nebola 

ani konštituovaná kooperačná rada. A hlasuje sa tam váhovo. To znamená, nie podľa prítomnosti 

starostov, ale podľa počtu obyvateľov. To znamená, každý starosta má inú váhu. Ja neviem. Vrchota 

má 16 %, Petrovčik má 10 % atď. A to sme sa všetko dozvedeli v ten termín, tam ráno a hneď už na 

stole sme mali za čo máme dvíhať ruku. Tak ja neviem ešte ako lopatisticky ... (pozn.: diskusia mimo 

záznam) Ale kde ráno? Nič sme tam ráno nedopisovali. Však sme na základe toho, nám bol oznámený 

postup a vtedy sme spustili proces, ktorý vám tu pán Kovács už polhodinu vysvetľuje. Tak ja neviem 

ešte ako to máme vysvetliť. Prečo hľadáte za všetkým nejaké konšpirácie. Však vyslovene tu nám 

ide o spoločný cieľ. A keď je problém v tom, nech sa páči, prerušme toto zastupiteľstvo, zvolajme 

finančnú komisiu, prejednajte to a za hodinu môžeme pokračovať v tomto zastupiteľstve. Veď tu 

nikto nechce nič robiť proti litere zákona. Keď máte ten pocit, tak to urobme takto. Alebo druhá 

alternatíva, ako som povedal. Zhoďte to zo stola. Ale ja si myslím, že to nie je dobrý krok odmietnuť 

externé zdroje financovania. A keď raz niekto na ministerstve si vymyslel, asi vieme prečo, vieme čo 

sa deje, že zrazu počítajú na projekty a termíny, nie na dni, ale na hodiny, tak sa tomu musíme asi 

prispôsobiť, keď chceme externé zdroje. A keď raz niekto na ministerstve povie, že do zajtra, tak do 

zajtra. No tak dobre, tak potom môžeme aj v noci zvolať finančnú komisiu, keď máme také 

ministerstvá ako máme. Ďakujem. Nech sa páči, pán poslanec Priester.  

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. V podstate ani neviem kde začať po tom všetkom čo tu 

bolo povedané. Ale ja som v podstate, mám ten istý názor ako aj kolegovia poslanci. Myslím si, že 

viacerí vám to tu povedali, pán starosta. Asi to nebude výmysel jedného človeka, keď všetci 

hovoríme, že jednoducho na komisii to nebolo. Áno, dobre. Desiateho je neskôr ako piateho, ale tak 

ako vám povedali aj ostatní, ste to vedeli už v novembri. Stačilo povedať. Je tu niečo také, niečo také 

pripravujeme. Každý by to zobral do úvahy. Ale nie je dobré ... Vyzvete pána Kovácsa, aby mi 

zopakoval termíny, lebo čo keď som dementný a som si to nezapamätal. Piaty, no v podstate piaty 

rok som poslancom druhé volebné obdobie a toto tu sa tu deje na každom ... No, na každom nie, ale 

na každom druhom zastupiteľstve. Je tu pred nami návrh, ktorý neprešiel cez komisie, o ktorom nič 

nevieme. Je nám povedané, že treba za neho rýchlo hlasovať, ináč peniaze nebudú a podobne. 

A takýchto projektov tu bolo viacero. Samozrejme, je to dobrý projekt. Ja osobne ho podporím. Ale 

asi tak ako povedal aj kolega, naposledy to podporím niečo také, keď je to na stole. O ničom neviem. 

A teraz tu čakáte, že si to narýchlo naštudujeme a budeme vedieť spravodlivo posúdiť. Toto je 

jednoduché. Áno, malá spoluúčasť, veľa peňazí môžeme dostať, môžeme pohnúť s mestskou časťou. 

Ale ide tu aj o ten základný princíp, že jednoducho takto sa s poslancami nejedná, lebo my sme nejaké 

podrž tašky, ktoré tu nabehnú a toto nám odhlasujte. Vy sa stále divíte, ale ten základ tej komunikácie 

tu zlyháva už druhé volebné obdobie. Tak možno by trebalo, nie stále, že či my hľadáme konšpirácie, 
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ale treba sa pozrieť aj na to, že či ja nerobím niečo zlé a prečo takto títo poslanci reagujú stále dookola. 

Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: No, takže takto, aby sme sa rozumeli. Nebudem už opakovať tie termíny. 

V podstate, tieto projekty, ja neviem, sú tu aj hostia, aby vedeli. O týchto projektoch a vlastne týchto 

aktivitách, to nie je že nejaký tu starosta alebo úradník si niečo vymyslí, že včera povedal, že ideme 

do týchto projektov. To sú všetko témy, ktoré ako povedal pán Kovács, sa minimálne rok až dva 

o tom bavíme a v podstate sme si hovorili, že pôjdeme do týchto projektových dokumentácií s tým, 

že ak sa naskytne možnosť, že príde nejaká výzva, že tieto projektové dokumentácie vieme 

financovať z externých zdrojov, tak chvalabohu pôjdeme do toho a pridáme sa. Prišlo to pred troma 

dňami. Dnes je trinásteho. Máte to, áno. Som povedal, zhodujeme sa v tomto, že neštandardne na 

stole. Ale ak máte pocit, že bolo urazené nejaké vaše ego. Ako tu bolo povedané, že niekto si tu robí 

z vás podrž tašku, tak v poriadku, však zahlasujte proti tomu. Neschváľte to, zvoľte si, alebo zvoláme 

finančnú komisiu a tam si o tom rozprávajte kľudne ďalší týždeň a pred Vianocami zvoláme ešte 

jedno zastupiteľstvo a schválite to. Však tu nikto nič nasilu nedáva. Každý len hľadajme cesty ako 

pomôcť mestskej časti. Nerobme z toho nejak, že prekážky si hádzať pod nohy. Nech sa páči pani 

poslankyňa Zvarová Bašistová. 

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja to tu takto počúvam. Ja 

som poslankyňou tuná síce len prvé obdobie, ale zažila som si svoje aj v parlamente, aj teda inde. 

Trošku ma mrzí, že tá komunikácia je taká aká je, lebo keď to počúvam dobre a s porozumením, tak 

pravdu má aj jedna, aj druhá strana. Poviem ako to vidím ja. Tí, ktorí sme pracovali s takýmito 

fondami, tak naozaj je to zložitý proces, do ktorého zasahuje viacero subjektov. A keď tam je aj 

ministerstvo, aj mesto, aj mestská časť, tak naozaj niekedy tie časové termíny sa ovplyvniť nedajú. 

Na druhej strane, súhlasím s kolegami v tom, že ak sa o tom vedelo napríklad v piatok, tak mohlo sa 

zvolať buď zasadnutie v pondelok, alebo dať o tom aspoň nejakým spôsobom vedieť. Hoci chápem 

aj vás, pán kolega, že je to naozaj náročný proces, pretože tam sa stačí pomýliť v jednom desatinnom 

mieste, alebo čiarke, a už ste vyradený z toho procesu. Takže nie je to len o vás, ale naozaj fakt je to 

o nejakej vzájomnej úcte a o nejakom prístupe, že si dajme len vedieť, že je to tak. Ono, zase na 

druhej strane, keď sa rozprávalo o týchto lokalitách, neviem, aj v minulosti a vedelo sa o tom, že sa 

niečo takéto plánuje, tak potom možno to stačilo len pripomenúť, lebo každý z nás má veľa toho 

v dnešnom uponáhľanom svete. A možno stačí len naozaj povedať, že páni poslanci, je tu také niečo. 

Naozaj narýchlo na tom robíme a nechceme vás obísť, ale chceme sa do toho zapojiť. Lebo ja naozaj 

vítam, že mestská časť sa do tohto zapája, lebo je to nielen šanca získať prostriedky, ale je to aj 

obrovská zodpovednosť potom. Pretože takéto projekty sa kontrolujú minimálne 5 rokov rôznymi 

siedmimi, ôsmimi subjektami, aj na úrovni Európskej únie, aj na úrovni Slovenskej republiky. A je 

to obrovská zodpovednosť, teda hlavne štatutára, ale samozrejme aj nás, ako poslancov, ktorí to 

podporíme. Takže potrebujeme aj my mať čas trošku si naštudovať tie veci, lebo nejde o fazuľky. 

A toto je len spoluúčasť na projektovú dokumentáciu, a potom už ide o oveľa väčšie prostriedky. 

A tam naozaj je tá zodpovednosť, a hlava prvá na rane predpokladám primátora a potom pána 

starostu, aj nás. Pretože, keď si spomeniete, a už končím, v minulosti tu padli hlavy na verejných 

obstarávaniach, alebo na takýchto projektoch nemenovaného pána primátora, ktorý dodnes za to trpí 

a pyká. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Nasleduje pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. My sme sa pánom primátorom, s pánom 

Petrovčikom stretli minulý týždeň na komisii, kde rozčúlene mával nejakým papierom. Priblížil ho 

tým, že sú to návrhy na podporenie projektovej dokumentácie z operačného programu IROP. 

A priznám sa, počúvala som to tak dosť prekvapene, ale pochopila som z toho, že je to niečo, čo 



10 

 

absolútne nečakane sa zjavilo z pozície mesta. Včera som sa na to pýtala pána primátora, lebo sme 

mali stretnutie predsedov komisií s primátorom mesta, že čo to bolo a vlastne aké návrhy tam mesto 

dáva. Vysvetlil mi vlastne ten proces, o ktorom hovoril pán Kovács. A tak isto mi vysvetlil, že naozaj 

len tie projekty, ktoré už sú hotové a pripravené, majú šancu uspieť. Bolo mi trošku ľúto, že o tom 

mnohí nevedeli, a teda nemali šancu tie projekty pripraviť. Ani mi nenapadlo, že dnes tu budem sedieť 

a že mestská časť bude mať niečo pripravené, bude mať na stole a bude mať teda snahu zapojiť sa do 

tohto operačného programu a získať nejaké financie. Je pravda, že na jednej strane je úžasné, 

prekvapilo ma to veľmi príjemne. Na druhej strane, možno ma prekvapilo to, že asi som nevedela, že 

tieto dva projekty niekto vybral. Pretože viem, že tých projektov, ktoré treba realizovať v Starom 

Meste, je trochu viac. Ale ako celkom základnú vec by som povedala. Je to to, čo hovorila už aj pani 

Bašistová. Je to v podstate, je to o dôvere. Viete, keby toto zastupiteľstvo fungovalo tak, že máme 

skúsenosť, že to, čo sa položí na stôl je super, pripravené, skvelé, len sme o tom doteraz nevedeli, 

lebo sme nestihli a dvíhame ruky, asi by to bolo úžasné. A možno sa nám aj podarí dospieť do takého 

štádia za štvorročné volebné obdobie, že jednoducho nebudeme mať také veľké pochybnosti 

o materiáloch, ktoré sa nám zjavia na stole. Takže, pán starosta, som svedkom toho, čo ste povedali. 

Je to pravda. Asi nie som svedkom, teda že mohlo byť povedané minimálne na tej komisii, že tento 

materiál sa pripravuje a keď dostaneme šancu, tak sa chceme do tej súťaže zapojiť. Toto asi by bolo 

bývalo to najlepšie čo sa mohlo stať. Žiaľ, nestalo sa. A teda je to na nás, a ja budem hlasovať ZA. 

Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou na pani poslankyňu. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Pani poslankyňa, nikto nespochybnil to, že šlo o nejakú 

časovú tieseň. Spochybnená bola komunikácia. Hovorím, že ešte aj pánovi starostovi som to mimo 

mikrofón povedal, že ešte oveľa lepšie by bolo, keby večer to poslal. Nebola by diskusia 30 minút, 

ale by sme si to naštudovali. Ale bavme sa teraz aj o tom, že aký kľúč tu bol. Lebo ten prvý, Löfflerova 

vila, je v poriadku. Slovenskej jednoty – to pani Hulmečíková už pred tromi, štyrmi rokmi. Ale 

Jilemnického, Jesenná, Československej armády, Zimná, to naposledy som ten projekt počul, keď 

sme sa bavili o garážovom dome, čo tam mal IZOLEX BAU stavať. Nikdy sme sa na finančnej 

komisii a výstavbe nebavili o tomto projekte. Malá, Vojenská. Tam je komunikácia, kde chodia 

autobusy. Ja neviem, o aké územie absolútne ide. Čiže možno tu sú potrebnejšie a pre občanov 

žiaducejšie územia, a neboli vybraté kolektívnym orgánom, ale pánom Kovácsom. Bodka.  

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Ďakujem. Ospravedlňujem sa. 

Tá Malá, Vojenská, to je Karpatská, Dargovská. To je ohraničenie. Máte tam aj mapový podklad. To 

je Dargovská. Celá tá lokalita, o ktorej sa rok bavíme.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: No, o tejto lokalite sme sa úplne ináč bavili, ale dobre. 

Samozrejme, že je to potrebné urobiť. Ale ja tu mám objednávku z 21. novembra 356/2022. Pán 

Kovács, poprosila by som vás, aby ste mi odpovedali. Na čo bolo 3 482 EUR objednaných 

spoločnosti, nebudem ju menovať je to spoločnosť s ručením obmedzeným. EUprojects s. r. o. Je to 

presne to isté číslo, čo máme v uznesení. To znamená, že už sme to museli vedieť v tom jedenástom 

mesiaci. Tak aspoň si hovorme pravdu, že vedeli sme, robili sme, pripravovali sme a nevedeli sme, 

kedy to použijeme. Toto považujem za takú serióznu chlapskú reč, že si to povieme. Áno, takto to je. 

A dávam aj procedurálny návrh na ukončenie diskusie k týmto bodom. Už sa točíme dookola.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: S faktickými, či bez. Ale prihláste sa, prosím. Procedurálne sa musíte 

prihlásiť. Nech sa páči, pani poslankyňa. 
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p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (procedurálne): Pardón. Navrhujem ukončiť diskusiu po odznení 

diskusných príspevkov. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.  

 

Hlasovanie č. 6:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže už len dokončíme rozpravu. Nech sa páči pán Kovács ešte. Tam pani 

poslankyňu zaujímala nejaká objednávka. Treba povedať, že my tých projektov máme rozbehnutých 

ozaj ... 

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Áno, rozbiehame do roka 

niekoľko a povedal by som, že je to viac ako 10 ročne. Čiže v momente, keď sme zistili, že nejaká 

výzva pôjde, objednávka išla. Áno, zamýšľali sme sa možno, ale ja úprimne a čestne vám tu hovorím, 

že v tú chvíľu, 25-teho, ja som ešte nevedel, čo bude obsahom projektu. My sme len promptne 

reagovali na to, čo sa dialo. To hovorím naozaj úprimne. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: A myslím, že pani poslankyňa Blaškovičová to aj potvrdila, že to ozaj takto 

bolo. Pani poslankyňa Faťolová. 

 

p. Faťolová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som sa chcela len opýtať zase jednu 

otázku, ako pani inžinierka hovorila o tej objednávke 3 480 EUR na projekt. To bude súčasť projektu 

v rámci toho balíka 29 000 na tú celú lokalitu, alebo teraz ako tomu mám teraz rozumieť? Ja chápem 

všetko, aj tie termíny, že boli rýchle. Proste trebalo rýchlo reagovať. Ale toto by som chcela vedieť, 

či to potom budeme dodatočne dávať tiež si preplácať z tých fondov alebo ako.   

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Vysvetlite pán Kovács. 

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Samotná suma je za spracovanie 

žiadosti. Čiže nemá priamy vplyv. Tie náklady, ktoré máte v jednotlivých uzneseniach špecifikované, 

sú spojené s procesom riadenia toho celého projektu. To je len na spracovanie žiadosti č. 1 a žiadosti 

č. 2. Čiže ten Löfflerov dom a tie tri revitalizácie vnútro blokových priestorov. Čiže dokopy ako keby 

„4 projekty“.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: To je vlastne tá odpoveď, že keby sme neboli predvídaví, tak dnes, vlastne 

nie že nám dalo dva, tri dni. Nám nedalo ani deň mesto. Zavolal nám magistrát. Tu je taká vec. Máte 

dačo? Nemáte dačo? Čiže na to treba byť pripravený. Čiže preto by som bol rád, keby ste to takto aj 

vnímali a od začiatku to nevnímali práveže naopak, ako tu bolo pánom Priesterom povedané, že 

nejaké podrž tašky si z vás niekto robí. Nie. My sme len natoľko akční, že niekedy vážne ... Potom 

by sme vás tu museli volať každý deň. Poďte, robme finančné komisie, zasadajme. A ja s tým problém 

nemám. Len záleží, aj každý deň budeme potom zvolávať. Ale tu teraz sa dejú veci. Hej? Čiže, a to 

sa deje ozaj zo dňa na deň. Takže uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej komisii.  
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p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje  1. predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom 

realizácie projektu „Príprava projektových dokumentácií pre revitalizáciu vnútroblokov v MČ 

Košice-Staré Mesto“ realizovaného v rámci výzvy IROP-PO7-SC76-2022-98, ktorého ciele sú v 

súlade s platným územným plánom mesta a platným programom rozvoja mesta, 2. zabezpečenie 

realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci po schválení žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok, 3. zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie vo výške 5 

311,00 EUR (t. j. max. 5 % z celkových oprávnených výdavkov projektu vo výške 106 220,00 EUR, 

4. zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mestskej časti Košice-

Staré Mesto. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte prosím.  

 

Hlasovanie č. 7:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Nasleduje bod č. 2.2. 

 

- - - 

 

BOD č. 2.2 

Spolufinancovanie projektov zo štrukturálnych a investičných fondov EÚ Integrovaný 

regionálny operačný program (RO pre IROP), Prioritná os  č. 7 – REACT - EU; Špecifický cieľ 

7.6 - Predprojektová príprava. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pod týmto bodom máme obdobnú výzvu, čiže projektový zámer. Tak isto 

len je to tá iná lokalita. Je to vlastne revitalizácia vnútro blokového priestoru Slovenskej jednoty. 

Potom je tam Jilemnického, Jesenná, Československej armády, Zimná – vnútro blokový priestor. 

A vnútro blokový priestor Malá, Vojenská, Belánska, Karpatská. Pardón. Čiže naopak. Ešte 

Löfflerova vila. Čiže tento bod je o Löfflerovej vile. Otváram diskusiu, ale sme to v tej dvojici 

celkovo prebrali. Takže nech sa páči pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Áno, ja som sa preto aj vyjadroval, a poviem to ešte raz, keďže je to 

samostatný bod. Tu kvitujem túto aktivitu, lebo o nej vieme už odkedy sme zostavovali dva roky 

dozadu rozpočet a odkedy sa predávala plaváreň, a odkedy sme rozprávali o tom, že máme investičný 

dlh. Takže tu nemôže povedať človek ani mäkké f. Na miernu obranu úradu, lebo kolegyňa sa ma 

pýtala na lokality. Je sympatické, že v predchádzajúcom bode 3 projekty. Jeden volebný obvod, 1, 2, 

3. Toto je fajn. Išlo o tú celú komunikáciu. Neviem. Počúvajme sa. Tak, ako viacerí mali pravdu, ale 

jednoducho, počúvajme sa. Zoberme si, že čo keď ten druhý má časť pravdy. Príďme domov, sami so 

sebou sa porozprávajme atď. Čiže tu kvitujem. Vieme o tom. Je to dobré a nemám výhrady, lebo 

o tom vieme dlhodobo.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej komisii.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje  1. predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom 

realizácie projektu „Príprava projektovej dokumentácie pre rekonštrukciu tvorivého zariadenia v MČ 

Košice-Staré Mesto“ realizovaného v rámci výzvy IROP-PO7-SC76-2022-98, ktorého ciele sú v 

súlade s platným územným plánom mesta a platným programom rozvoja mesta, 2. zabezpečenie 

realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci po schválení žiadosti o nenávratný 

finančný príspevok, 3. zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie vo výške 4 
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327,84 EUR (t. j. max. 5 %) z celkových oprávnených výdavkov projektu vo výške 86 556,85 EUR, 

4. zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu mestskej časti Košice-

Staré Mesto. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Hlasujte prosím.  

 

Hlasovanie č. 8:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 3.  

 

- - - 

 

BOD č. 3 

Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto č. 3/2014 

určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov v školských zariadeniach, ktorých 

zriaďovateľom je mestská časť Košice-Staré Mesto 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prv, než otvorím diskusiu, poviem aktuálne informácie, pretože dnes sme 

tu všetci aj mestskí poslanci. Takže neviem nakoľko tá informácia bola podaná ďalej miestnym 

poslancom. Môžem vás informovať, že na rokovaní mestskej rady, ktorej som členom, potom na 

rokovaní rady starostov, dnes aktuálne v dopoludňajších hodinách, bola o tom samozrejme búrlivá 

diskusia, čo sa týka zvyšovania poplatku za škôlku z 20 na 40 EUR. Čiže VZN príslušné, ktoré o tom 

hovorí, na úrovni mesta. Ak sa pamätáte, v minulosti, nedávno, bol poplatok 15, potom nejaký vyšší. 

Ten sa vlastne zlúčil do jedného, dvadsaťeurového mesačného poplatku za každé dieťa v materskej 

škôlke mesačne s výnimkou predškolský vek, čiže 5 a viac, na ktorý uhrádza túto dochádzku 

samosprávam štát. Chcem uviesť, aj dnes bola informácia uvedená, že štát za tento predškolský vek, 

že tie deti 5 a vyššie vekovo, prispieva mesačne vo výške 46 EUR. Čiže to bol ako keby jeden 

z argumentov aj dnes na mestskej rade, aj na rade starostov, prečo by mala byť tá nová suma zvýšená 

z 20 na 40. No, ale samozrejme boli, aj konkrétne k tomu VZN, boli tam pripomienky, čo sa týka 

toho sociálneho aspektu, či to nie je už až ozaj príliš. Zároveň bol materiál doporučený na 

prerokovanie. To znamená, nebol jednoznačne schválený. A to je zatiaľ tak všetko, čo môžem zo 

strany, úrovne mesta, vlastne vás informovať, keď sa budete rozhodovať na úrovni našej mestskej 

časti, pri našich šiestich škôlkach, ako upraviť aj tento poplatok. Nech sa páči, otváram diskusiu. Pani 

poslankyňa Hulmečíková.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ďakujem. My sme sa o tom rozprávali aj na finančnej. Potom 

následne pán kolega povie, čo bolo na sociálnej. Sú dve možnosti. Buď teraz ponecháme 20 EUR, 

a keď mesto opraví, tak upravíme my na 40 EUR. Ale nebudeme mať, ako mestská časť, problém 

s dotáciou na materské škôlky, tak ako sme mali v čase, keď sme museli upravovať z 15 na 20? Čiže 

bude. Je to taká dilema, lebo mesto je vo štvrtok, my sme dnes. My môžeme ... Čo budeme? Teraz 

dáme 40 a v januári budem robiť z toho inú sumu? Alebo? Ja si myslím, že mali by sme teraz urobiť 

40. Dám návrh na 40 EUR a keď v prípade, že ozaj by tie nálady boli v meste iné, tak potom to 

znížme. Ale mala aj kolegyňa Blaškovičová zisti, aká je nálada v sociálnej komisii. Nie v sociálnej, 

ale školskej. Počkám si na to vyjadrenie a potom dám pozmeňujúci návrh.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno. Ja len ešte doplním, že nálada na úrovni mestských poslancov, alebo 

keď môžem rozprávať za náš klub alebo celkovo za úroveň rady starostov a členov mestskej rady, je, 

že upravovať sa to bude určite. Otázna je tá výška, či na 40 alebo len na nejakých 30 EUR. Čiže tam 

niekde medzi 30 a 40 sa to pravdepodobne bude hýbať. A ako bolo povedané, je to na vás. A tých 40 

EUR, nevieme povedať, či prejde aj na meste. Ale v každom prípade bol by problém, keby sme to 
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nemali nejako zosúladené. Hoci si myslím, že naše škôlky patria medzi top, najlepšie škôlky v meste. 

Myslím si, že o tom svedčí aj ako sú žiadané. A zároveň ten sociálny aspekt. Treba pripomenúť, že 

bude tam možnosť samozrejme odpustenia týchto poplatkov pre rodiny v núdzi. Potom tam pri tri 

a viacdetných rodinách, ktoré navštevujú, sú v tomto veku, sa to nebude sčítavať, ale bude tam 20 % 

zľava potom z toho súčtu. Čiže sú tam aj tie sociálne prvky v tom návrhu VZN. Takže pokračuje pán 

poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Ja som sa prihlásil ešte, keď hovorila pani 

Hulmečíková. Ale tak ako hovoríte, je úľava pri hmotnej núdzi. Ale čo matka, sama, samoživiteľka, 

ktorá je v podnájme, ktorej nezamestnaný muž pošle minimálne výživné 37 EUR? A ona zarobí 

niekde, pokladníčka v potravinách, 550 – 600 EUR v čistom. Tu je návrh na 40. Ďalšie je tých 5. Čiže 

to je 45. Stopercentný výdavok. Neviem, čo je smiešne, pán Eperješi, ale dobre, dostaneme sa k tomu. 

Opýtam sa. 45 na stravu, 45 na školné, 10 je neinvestičný fond. To je 100. To je 100 EUR mesačne. 

Čiže, keď ona zaplatí podnájom, jej ostane 200 EUR. Zaplatí 100 EUR školné. Čiže majú na stravu 

a na oblečenie 100 EUR, dieťa a matka. Čiže tu hľadajme možnosť ako pomôcť takým, teda tej 

pracujúcej chudobe.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, ďakujem. Ešte som zabudol povedať. Dobre si mi, pán poslanec, 

nadhodil tú tému. Dnes to bolo aj spomenuté na rade starostov zo strany vedenia mesta ako argument, 

že budú to mať z čoho tie mamičky uhrádzať. Zvyšuje sa im z 20, či 30 na 60, či 70 EUR. To sú tie 

Matovičové, nechcem povedať, že čo, ale nazvime to, že pomoc rodinám. Ale každý kto vie rátať, 

vie ako to celé dopadne, že štát dá a samosprávy si to budú musieť inde hľadať. Čiže konečný 

dôsledok tam potom je. Keďže máme sociálnu vládu, alebo neviem. Dnes ešte máme? Ešte máme. 

Takže vďaka aj ním, v parlamente bolo schválené, že tej mamičke sa to navýši na tých skoro 70 EUR. 

Plus potom je tam to iné, ešte nejaké možnosti. Ale to neznamená, že všetko je zase z toho. Treba 

zobrať zase do škôlok, do poplatku. Takže, nech sa páči, pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ja by som sa chcela opýtať pána kontrolóra. Vo VZN musia byť 

konkrétne sumy? Pretože jednoduchšie by bolo nám schváliť, že vlastne poplatok bude rovnaký ako 

v mestských škôlkach. Ale keďže tu dnes nevieme aký poplatok bude vo štvrtok alebo v piatok, ako 

rozhodne mestské zastupiteľstvo, tak ja by som. Neviem, či môžeme prerušiť v tomto okamžiku, lebo 

ostatné veci musíme schváliť. To predsa musíme vedieť aké sú tam poplatky stravné. O tom sa nikto 

z nás nebaví, pretože vieme, však mali aj riaditeľky materských škôl, ktoré jasne povedali, že za tie 

sumy, ktoré tam boli predtým, tie deti nevedia prestravovať. A ďalšia vec, však rodičovský bonus 

vlastne toto všetko spustil, preto ten nám kráti rozpočet mesta a podielové dane. Takže na jednej 

strane tí rodičia predsa len nejaké peniaze dostanú a na druhej, my to musíme z niečoho vykryť. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže rozumiem, vážne, že opatrnosti aj vás poslancov pri tomto 

zvyšovaní. Ale myslím si, že každý súdny a trošku človek, ktorý sa na to pozrie, presne si to takto 

vysvetlí. Vie kto v skutočnosti, z akej úrovne peniaze z peňaženky zobral a kto v skutočnosti sa snaží 

a je nútený to nejako tlmiť, a to sme my samosprávy. Takže poďme nejak to uzavrieť. Ešte v rámci 

rozpravy sú tam prihlásení poslanci, ale dajme už potom nejaké fixné návrhy. A treba vychádzať 

z toho, že to čo dnes schválite, môže byť ako taký precedens, alebo taký vzor potom na ten štvrtok 

pre mestské zastupiteľstvo. Čiže predpokladám, že ... Príklad poviem. Keď neschválite 40, tak aj na 

meste asi budú, bude to dosť pre nich také vodítko, že pôjdu presne týmto smerom. A zároveň ešte 

jeden z argumentov. Dnes aj na rade starostov bol, že súkromné škôlky stoja 300 – 400 EUR mesačne. 

Takže nech sa páči pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Áno, je to pravda. Existuje škôlka v katastrálnom území Juh, kde stojí 

450 mesačne. Čiže áno, je to pravda. Od 280 do 450 sa súkromné škôlky pohybujú. Bez debaty. Fakt. 
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Zdražovanie. Fakt. Je to pravda. Zdražovanie potravín, energií atď. Bez debaty. Lenže argumentácia, 

myslím že daňový bonus, čiže musí tá matka pracovať, nemôže mať ďalšie malé dieťa a byť na 

materskej. Čiže keď pracuje ten rodič, dostane daňový bonus. Tiež sa dvíha zo 40 na 70. A tak isto 

rodinný prídavok pre dieťa do 16 rokov, myslím že 70. Čiže nejakých 140 EUR. Lenže si uvedomme, 

že bude stúpať cena kúrenia, cena potravín, že tí ľudia naozaj nebudú mať peniaze na rozhadzovanie. 

A teraz čestne poviem. Áno, mňa osobne celkové navýšenie o 45 EUR ani neovplyvní, ani ľudovo 

povedané, nezabije. Mám odmeny mestského poslanca, staromestského poslanca atď. Čo sa týka 

mňa, ja s tým problém nemám. Mali by sme sa, aj keď to dneska schválime tak ako je to navrhnuté, 

aj s tým pozmeňovákom, mali by sme sa do budúcna zamyslieť, čo s tou pracujúcou chudobou. Ale 

naozaj tou chudobou, ktorá nie je v hmotnej núdzi, kvalifikovaná ako v hmotnej núdzi, čiže poberateľ 

dávky v hmotnej núdzi, ale kto má skutočne nízky príjem, ktorý sa dá zdokladovať. A myslím, žeby 

nemal byť obrovský problém to zapracovať do VZN. A teraz sa bavím fakt o ľuďoch, ktorý je jeden 

pracujúci alebo tie slobodné matky vychovávajúce deti, žijúce po podnájmoch s príjmom 600 EUR. 

Lebo viete, toto je en block. Takýto poplatok je pre generálneho manažéra z US STEEL, ktorý má 

3 500 EUR v čistom. Toto je aj pre tú pokladníčku. Dvihnime to, ale proste škoda, že sme nepripravili 

už niečo také, lebo zoberte si, že ako to tá verejnosť vníma. Verejnosť vníma hlasovania povrchne. 

Jednoducho príde, však sú tu zástupcovia médií, však chvalabohu, že chodia na naše zastupiteľstvo, 

že ich naša samospráva zaujíma. Ale oni si prečítajú, že poslanci dvihli o 100 %. Lebo to bude fakt. 

Z 20  na 40 je 100 %. Nie je to obrovská suma, ale 20 zdvihneme jedlo, 20 zdvihneme školné, čiže 

40 EUR. Áno, je to jedna večera, keď ide chlap s partnerkou do nákupného centra. Ale poznám ľudí, 

aj vy ich poznáte, pre ktorých 40 EUR je existenčná vec, čo sa týka vybavenia domácnosti. Plienok, 

sunarov, hračiek. Čiže tomu sa venujme. Nič iné som nechcel povedať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Priester. 

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem. Keďže ako predkladateľ som vám nemal možnosť predstaviť 

tento návrh, tak dovoľte, aby som vám ho predstavil. V podstate to, čo sa tu rozoberá najviac, je ten 

poplatok, ktorý pôjde cez pozmeňujúci návrh, že či bude 20 alebo 40 EUR. Prešlo to všetkými 

komisiami, ktorými to malo prejsť. To len tak ako na margo toho, že možno úrad by si z toho mohol 

zobrať niečo, že ako sa to robí. A tam sme sa my dohodli na tých 40 EUR z tých rôznych dôvodov, 

ktoré tu už boli spomínané. Jednak, tie súkromné škôlky niečo stoja, jednak tie naše sú na dobrej 

úrovni atď. Áno, sú tam argumenty prečo to dvihnúť a sú jednoznačné. Tak isto argumenty má aj pán 

poslanec, keď tvrdí, že máme tu ľudí z tej pracujúcej chudoby, kde naozaj, keď napríklad učiteľka 

v materskej škôlke má tri deti a my jej teraz povieme, že za každé toto dieťa atď. No, viete všetci kam 

tým smerujem. Ale chcel som vám trošku povedať, lebo o tom sa nerozpráva. O tom návrhu na 

zdvihnutie stravného a prečo sme teda išli cez to. Ako povedala pani poslankyňa Blaškovičová, mali 

sme komisiu ešte počas minulého volebného obdobia, kde sme sa stretli s riaditeľkami škôlok. A na 

tejto sociálnej komisii nám vlastne povedali, že oni už nedokážu navariť ten obed. Ten obed pre tie 

malé deti bol za 1,20 EUR, a to ste mali desiatu, obed a ešte aj olovrant. To je dosť problém niečo 

preto urobiť. No a ten druhý aspekt, možno lekársky, že v podstate to čo prijímate, sa ukladá vo vašom 

tele a z toho to telo aj rastie. Tak úplne laicky povedané. A preto je dôležité, aby tá stravná jednotka 

išla hore, aby tie deti mali stále kvalitné potraviny, aby sa vedeli stravovať tak ako majú sa stravovať, 

ako je to v tých kritériách, ktoré predkladá štát. A preto sme vlastne išli aj touto formou, že síce 

dvihneme, nepotešíme tých rodičov, ale na druhej strane sa staráme najmä o ich deti a o ich zdravie, 

aby neboli o nič ukrátené. Takže asi tak. A ako sa dohodnete na tom poplatku, či 20 alebo 40, to 

nechám na vás. Cez obe komisie to prešlo a prešlo to na úrovni 40. Skúste nad tým pouvažovať. 

Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Zvarová Bašistová. 
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p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne za slovo. Myslím, že tu už bolo všetko 

povedané, len sa pokúsim zhrnúť fakty. Ja som jednoznačne za zvýšenie na 40 EUR. Možno sa 

neodosobním od toho, že som matkou 16 mesačného dieťaťa. A chcem upozorniť aj na to, že áno, 

máme tu štátne škôlky a súkromné škôlky a nie každý to dieťa dostane do tej štátnej škôlky, a musí 

potom dať to dieťa do súkromnej škôlky. Takže to je prvý taký fakt. Druhý. Pýtala som sa aj tuná 

kolegov, že čo všetko vlastne zahŕňa tých 20 EUR dnes. Nevedel mi nikto presne povedať. Tak sa aj 

vás chcem opýtať ostatných, že čo spadá pod tých 20 EUR, lebo tuná odznela aj strava, odzneli tu 

energie atď. Čiže čo zahŕňa tých 20 EUR?  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pobyt. 

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: No, pobyt. Ale v rámci neho je čo? Režijné náklady, alebo? 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nie. To je, že dieťa bolo umiestnené v škôlke. V prepočte sú to približne 

2 EUR na deň, pri 40 EUR, za to, že to dieťa od rána do večera nie je doma a nemusí sa o neho starať 

rodič, ani stará mama. Kúrenie, služby okolo dieťaťa, opatrovateľská služba, čiže učiteľka.  

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: Čiže aj tie režijné náklady. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, samozrejme.  

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: Čiže áno, zhodneme sa asi na tom, že to zvyšovanie je teraz 

dosť podstatné, aj energií, aj plynu atď. A že škôlky, ktoré aj my máme v správe, ako mestská časť, 

tak máme aj malé škôlky, ale máme aj oveľa väčšie škôlky, ako je Tatranská, alebo ja neviem, 

Zádielska. Čiže tam to by nebolo úplne férové. Lepšie na tom budú tie... Áno, k tým malým. Čiže to 

je ďalšia vec, že naozaj tuná odzneli, že daňový bonus a rodičovský bonus, a ja neviem, rodinné 

prídavky. Tak ako povedal aj pán starosta, súhlasím s tým, že štát jednou rukou dáva, ale iný tou 

druhou rukou berie, pretože môžem vám zodpovedne povedať, že daňový bonus, ktorý dostane 

napríklad môj manžel, a pracuje pre súkromnú firmu, a musí si platiť ... Potom sa to odrazí, keď je 

na PN, alebo si vezme dovolenku, tak všetko to sa odráža aj v tom daňovom bonuse. Čiže v konečnom 

dôsledku to nie je tá suma. A nie každý má nárok na tú maximálnu sumu. Samozrejme, tam sa to 

odráža od príjmu atď. Tak ako tu už odznelo. Rodičovský bonus je niečo iné. To je to, čo si šetríme 

na dôchodky. A pokiaľ ide ešte o tie prídavky, je to super. Ja som to povedala aj na sociálnej komisii. 

Tí, ktorí majú malé deti, len jedny topánky pre to dieťa od 50 do 70 EUR. Áno, môžete kúpiť aj 

niekde v sekáči. Ale tak, zo zdravotných dôvodov asi kto by chcel svojmu dieťaťu aspoň na nohy 

nedať niečo normálne. A tak isto všetky tie ostatné lieky, ktoré, bohužiaľ, si rodič kupuje, a mlieko 

a plienky atď. Tak mu to nevynahradí ani ten daňový bonus, ani ten rodinný prídavok, ktorý 

chvalabohu bude vyšší. Ale vzhľadom na všetky zvyšujúce sa ceny a celkovú infláciu, ja jednoznačne 

som za tých 40 EUR. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Vzhľadom na to, čo bolo povedané a v princípe sa viacerí zhodneme 

takmer vo všetkom, že aj tá samospráva potrebuje peniaze, aj školské zariadenia potrebujú peniaze, 

aj školské jedálne potrebujú peniaze, z čoho navariť. Len ako som povedal. Je obrovský rozdiel, keď 

sú dvaja pracujúci vysokoškolsky vzdelaní, ešte dajme tomu v IT sfére. A hovorím, sú rodiny, ktoré 

sú pracujúcou chudobou. Tak, ak to dneska odsúhlasíme, tak mám takúto za seba podmienku. 

Podmienku. Nie je to podmienka, ale je to návrh konštruktívny s tým, žeby sa tým zaoberala, 

samozrejme to nebudem písať do pozmeňujúceho návrhu, ale sociálna komisia, ktorá by urobila 

nejakú novú kategóriu, ale naozaj tak, aby to mestská časť zvládla. Aby to bolo gesto, že tých 
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najchudobnejších nepotrestať. Aby to bola hoci len symbolická hladina. A každý vie svoj príjem 

zdokladovať, či už výpisom z účtu alebo potvrdením od zamestnávateľa. Je to legálna vec, ktorú 

častokrát aj úrad práce, keď kráti príjmy. Čiže aspoň tú kategóriu, ja neviem, do 650 EUR v čistom. 

Naozaj, ich nezabime tými 45, lebo verte tomu, že existujú ľudia, a nie je ich málo. Samozrejme 

v mestskej časti, keď porovnáme s mestom, je ich menej. Ale verte tomu, že existujú rodiny, kde 45 

EUR je peniaz. Ja stretávam ľudí, čo normálne idú do dajakej krčmy, lebo tam stojí 1,90 a nie 2,20 

ako na Hlavnej. Každý cent otáčajú. Čiže neviem, či je to reálne do najbližšieho zastupiteľstva, ale 

dávam pozmeňujúci návrh. Aj podporím tieto návrhy, ktoré boli povedané. Ale za seba dávam gesto 

tým najchudobnejším občanom, a to to, že: Miestne zastupiteľstvo žiada do najbližšieho zasadnutia 

miestneho zastupiteľstva pripraviť návrh zmeny VZN, ktorý bude umožňovať úľavy pre 

nízkopríjmové rodiny. Žiadna definícia. Návrh pôjde od sociálnej. Pôjde do zastupiteľstva. Schváli 

sa. Neschváli sa. Vyjadrí sa k nemu vedúca ekonomického oddelenia koľko to bude stáť. Urobí sa 

výpočet, koľko to bude ohrozenie rozpočtu. A bude to dotácia mestskej časti pre tých chudobných. 

Keď vieme trom rodinám prispieť na ubytovanie, prispejme. A možno sa tu budeme baviť o tom, že 

bude ich desať. 10 x 40 je 400. Krát 10 mesiacov je 4 000. 4000 nezruinuje mestskú časť, ale tým 

desiatim pomôžeme markantne. Ja hovorím za seba. Som schopný zvládnuť tento poplatok. Mám 

jedno dieťa. Sú iné rodiny, iné typy rodín, iné príjmy. Bavme sa o tom, máme tú možnosť. Takže 

dávam tento pozmeňujúci návrh. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre, ďakujem. Pán poslanec Priester s faktickou na pána poslanca 

Djordjeviča. 

 

p. Priester, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem. Ja len som chcel, aby to bolo aj na zázname, že 

v podstate pán poslanec dáva vám prísľub, že týmto sa budeme zaoberať na sociálnej komisii a už 

sme aj niečo také začínali, nejakú takúto diskusiu s kolegyňami, ale nemali sme ešte potrebné 

materiály k nej. Takže plánujeme to v januári určite rozobrať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Ja na ten návrh pozmeňujúci, pána kolegu, by som len 

toľko poznamenala, že bolo by dobré, keď tento týždeň zasadá mestské zastupiteľstvo, tak bolo by 

dobré, aby v tomto bode, keď sa bude schvaľovať stravné a školné v materských školách, aby tam sa 

už urobil tento bod. Pretože v tom všeobecne záväznom nariadení, ktoré visí na meste Košice, tak 

tam sú úľavy pre iné kategórie škôl. Nie sú tie úľavy pre materské školy. Tam je taxatívne povedané 

40 EUR. A jedno, či tri deti, dva, jedno. Či matka zarába 0 EUR alebo 2 500 EUR. Ale pri iných sú 

tam možnosti. Čiže ja by som veľmi doporučovala tam začať.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pani poslankyňa Hulmečíková do rozpravy. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Vážený pán starosta, keďže to všeobecne záväzné nariadenie 

viselo v zákonom predpísanej lehote a bolo vyvesené skôr ako bolo mestské, lebo mesto vyvesilo 

v pondelok a mestská časť v piatok, čiže aby sme mali k dobru tie dni, aby viselo tých 15 dní, tak je 

potrebné pozmeňujúcim návrhom upraviť ten návrh, ktorý visel tých 15 dní. Čiže podávam 

pozmeňujúci návrh, a to tak, že za bod 1. sa vsunie pozmeňujúci návrh § 1 ods. 1 a ostatné sa 

prečíslujú. A ten § 3 ods. 1 bude znieť: „Za pobyt dieťaťa prijatého do materskej školy prispieva 

zákonný zástupca na čiastočné úhrady výdavkov materskej školy mesačne jednotnou sumou 40 

EUR“. Čiže z toho pôvodného všeobecne záväzného nariadenia, kde sme mali 20 EUR, tak je 40 

EUR. Keď sa mesto by ozaj dohodlo na inej sume, tak sa potom my vrátime k tej inej sume. Ďalej, v 

§ 4 máme Stredné školy a dospelí stravníci. Tam tak isto dávam ten pozmeňujúci návrh, že Stredná 

škola a dospelí stravníci - stravníci od 15 do 19 rokov 2,30 EUR. Takže toľko z mojej strany.  
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p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pani poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Ďakujem. Ja ešte by som sa vrátila k tej našej komisii zdravotnej 

a sociálnej. V podstate my sme si tam robili aj prepočet koľko to vychádza na dieťa v našich škôlkach. 

Pri dvadsiatich pracovných dňoch, plus mínus nejakých 91 EUR, ak by bol teda schválený ten 

poplatok 40. A myslím si, že mnohí rodičia, ktorí majú deti v škôlkach, sú fajčiari. A možno aj tam 

by mohli niektorí popracovať na zlepšení a kvalite svojho zdravia a peniaze potom presunúť niekam 

inam.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Takže uzatváram diskusiu a pôjdeme čítať vlastne 

retrospektívne, čiže od posledného pozmeňovacieho návrhu. 

   

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Ten posledný bol môj. Čiže 

prečíslovanie bodov a za bod 1. sa vsunie pozmeňujúci návrh § 3 ods. 1. A ten § 3 ods. 1 bude znieť: 

Za pobyt dieťaťa prijatého do materskej školy prispieva zákonný zástupca na čiastočné úhrady 

výdavkov materskej školy mesačne jednotnou sumou 40 € a § 4 ods. 2 bude Stredná škola a dospelí 

stravníci od 15 do 19 rokov obed 2,30 €. To je pozmeňujúci návrh.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.   

 

Hlasovanie č. 9:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže môžeme ďalší pozmeňovací. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Ale to by tom dala. Toto by malo byť. 

Mali by sme uzavrieť to VZN č. 3 a tak dať ako doplňujúci. Dobre? Čiže doplňujúci návrh, lebo ten 

nesúvisí s návrhom. Čiže: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Staré Mesto žiada do 

najbližšieho zasadnutia miestneho zastupiteľstva pripraviť návrh zmeny všeobecne záväzného 

nariadenia, ktorý bude umožňovať úľavy pre nízkopríjmové rodiny. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.   

 

Hlasovanie č. 10:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: A teraz ten pôvodný.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto podľa ustanovenia § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 401/1990 o meste Košice v 

znení neskorších predpisov sa uznáša na zmene Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti 

Košice-Staré Mesto č. 3/2014 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov v školských 

zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je mestská časť Košice-Staré Mesto podľa predloženého návrhu 

v znení pozmeňujúcich návrhov. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.   

 

Hlasovanie č. 11:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže k tomuto bodu máme všetko. Pristúpime k bodu č. 4.  
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BOD č. 4 

Návrh na zmenu Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Staré Mesto č. 4/2019 

o poskytovaní príspevku na stravovanie dôchodcov 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu a dávam slovo predkladateľovi. Nech sa páči, pán 

poslanec Priester. 

 

p. Priester, poslanec MiZ: Ďakujem pán starosta. V podstate tento návrh bol už na oboch komisiách, 

takže väčšina poslancov sa s ním stihla zoznámiť. Pre tých, ktorí sa nestihli zoznámiť, by som asi len 

povedal toľko, že momentálne sa nebude robiť úprava výšky príspevku, a to z toho dôvodu, že sme 

na konci roka a v januári sa vlastne prehodnocujú jednotlivé dôchodky. A momentálne by sme 

nevedeli presne povedať vám dopad na rozpočet, ani koľko by bolo v ktorej kategórii. Takže toto sme 

odložili na január, kedy budeme upravovať výšku príspevkov. A teraz sme urobili úpravu v zmysle 

toho v podstate, že pre seniorov bude plynúť to, že už nebudeme my nakupovať lístky a budú sa tuná 

ďalej im vydávať na mestskej časti, ale naopak. Na mestskej časti dostanú rozhodnutie o tom, že majú 

nárok na takýto príspevok. A s týmto rozhodnutím už pôjdu do toho stravovacieho zariadenia a tam 

sa všetko bude riešiť. Tam si to v podstate vyplatia, dostanú lístky a všetko. Takže tá výška príspevku, 

aj to čo dávame my a mesto ostáva v takej platnosti ako bolo doteraz pre seniorov. Ale mení sa len 

to, že už nebudeme my nakupovať lístky a následne ich posúvať ďalej, ale pôjde to už len cez tie 

stravovacie zariadenia. No, a potom v januári sa potom pozrieme aj na tú výšku príspevku na 

stravovanie. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Uzatváram diskusiu a slovo dávam návrhovej komisii. 

Procedurálny návrh pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (procedurálne): Ja som zle stlačila, mala som stlačiť pozmeňujúci.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: My sme hovorili na sociálnej a potom aj na finančnej komisii 

o tom, že 1. januárom by to nebolo vhodné, tak ako povedal pán predseda sociálnej komisie, že ten 

mechanizmus toho spracovania by bol, môžeme povedať, že aj nekvalitný, pretože máme aj krátky 

čas do 1. januára. Preto dávam pozmeňujúci návrh na zmenu čl. II v texte, že táto zmena nadobúda 

účinnosť 1.2.2022. Čiže nie 1. januárom, ale tým 2. februárom, aby v januári kľudne úrad mohol 

všetky súvislosti, ktoré s tým súvisia, naplniť.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Takže uzatváram diskusiu a môžete, návrhová komisia, prečítať 

tento váš pozmeňujúci.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Čiže pozmeňujúci návrh v čl. II bude 

znieť: Táto zmena nadobúda účinnosť 1.2.2023.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 12:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže môžeme ten pôvodný.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto podľa ustanovenia § 14 ods. 3 písm. a) zákona č. 401/1990 o meste Košice v 
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znení neskorších predpisov sa uznáša na zmene Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti 

Košice-Staré Mesto č. 4/2019 o poskytovaní príspevku na stravovanie dôchodcov podľa 

predloženého návrhu v znení pozmeňujúceho návrhu. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte. 

  

Hlasovanie č. 13:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo schválené. Pokračujeme bodom 5.   

 

- - - 

 

BOD č. 5 

Správa o hospodárení a zmenách programového rozpočtu mestskej časti Košice-Staré Mesto k 

30.09.2022 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram rozpravu a dávam slovo 

návrhovej komisii.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Správu o hospodárení a zmenách programového rozpočtu 

mestskej časti Košice–Staré Mesto k  30.09.2022 v predloženom znení. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte.  

 

Hlasovanie č. 14:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Prechádzame k bodu č. 14. 

 

- - - 

 

BOD č. 6 

Informácia o 5. zmene Programového rozpočtu mestskej časti Košice–Staré Mesto – 

Rozhodnutie starostu č. 2 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: No, budem mať zopár otázok. Ešte tu pán Kovács nie je. Nevadí. 

V prvom rade je treba si uvedomiť, že neviem či to bolo zo strany úradu úmyselne, ale aj z nás 

trinástich predošlých poslancov sme si nikto nevšimli, že v predloženom rozpočte, predošlých 

poslancov, čo sme schválili rozpočet, že Kuzmányho 11, kontajnerovisko Kuzmányho 11, bola 

napísaná v rozpočte nula. Nič tam nepísalo. Jednoducho sme si nevšimli. Bolo tam v zozname, ale 

cifra tam nebola. Tie príjmové časti nebudem komentovať, lebo súviseli s pomocou Ukrajine atď. Ja 

tu len zopár poznámok dám. Revitalizácia – v poriadku. Navýšenie Lomenej je tu o 27 000. Bolo 

povedané aj pánom Kovácsom, že nejaké komplikácie tam boli, ale nepovedal ani aké. Na finančnej 

komisii povedal, prišli komplikácie. A ani nepovedal, že či sa tam našla lebka australopiteka, alebo 

medená socha, len komplikácia. Inak chcem povedať, že keď pozeráme nejaké stavebné práce, a to 

sa k tomu dostanem, tak vlastne tie firmy sa tam opakujú. A preto chcem vyzvať pána kontrolóra, 

keď bude robiť kontrolu verejných obstarávaní, aby sa zameral a aj nás informoval o tom, že koľko 

firiem sa zapojilo do súťaže, aké boli cenové ponuky ostatných, lebo neviem, či ste poslanci 
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zaregistrovali. Tí, čo ste noví, nemali ste ako. Ale tí, čo ste starí, viete, že vtedy som dal návrh, ktorí 

sme schválili, že mestská časť nás má informovať o všetkých verejných obstarávaniach. Potom bolo 

povedané, ja som si to neoveroval, nakoľko som pánovi prednostovi veril, už bývalému prednostovi, 

že bola zmena v zákone a že sa to nesmie zverejňovať. Čiže my nemáme prehľad. Môžem povedať, 

že za pána Gregu som niekoľkokrát bol menovaný do komisie výberovej, keď sme obstarávali 

napríklad parkovisko Hradbová, ako poslanec do výberovej komisie, kde sme otvárali obálky. Dnes 

neviem, za akých okolností sú vyberané firmy, koľko firiem sa prihlási. Je to na dlhší vstup, takže ja 

sa prihlásim ešte raz. Teraz ešte okomentujem predložený návrh. Revitalizácia priestoru na 

Dargovskej ulici sa druhýkrát po sebe nezrealizovala. Potom, neviem prečo nebolo tak isto spoločné 

kontajnerovisko Rumanová realizované. Nikto nám nikdy nepovedal. Inak, je to v poriadku 

spracované, čo sa týka čísiel. Čiže tu nemám námietky, len opäť komunikácia nulová. Čiže nikdy 

nebolo povedané na komisii, že tohto roku sa Rumanová, združené, nebude robiť.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Dal som zavolať pána Kovácsa, aby nevznikli pochybnosti. Čiže 

rád zodpovie na všetky otázky, čo sa týka súťaže. Tak isto, aby nevznikli  pochybnosti. Súťaž sa koná 

v tzv. systéme EVO. Môžete si to pozrieť. Je to normálna nejaká obdoba elektronickej súťaže. Čiže, 

ak má niekto pochybnosti, treba to dať skontrolovať. Treba to dať na ÚVO, NAKA a neviem kde 

všade ešte, na NKÚ, aby sme si verili. Dobre. Samozrejme, je tam všetko v zmysle zákona. 

Minimálne, myslím, mali by tam byť traja alebo koľkí, štyria súťažiaci. Ale pán Kovács vám to 

vysvetlí. V podstate on je vlastne v týchto veciach. Nech sa páči pán poslanec Grega s faktickou na 

pána poslanca Djordjeviča. 

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): No, ja by som len na to zareagoval, že tak sme to robili. 

Samozrejme, že boli poslanci v rôznych komisiách a všetko sme sa snažili robiť transparentne. Nič 

sme neskrývali. Takže výsledkom toho bolo aj, že vlastne sme skončili v roku 2018 ako 

najtransparentnejšia mestská časť v rámci Košíc, na 23. mieste. No a teraz ten priepastný prepad na 

80. miesto je možno aj toho dôsledkom. A my sme aj takéto veci robili napríklad, že bola verejná 

súťaž a jeden človek robil pre nás zákazku. Robil dvakrát. Potom tretíkrát som povedal, nemôžeš už 

ísť. On. Prečo? Lebo by ma mohol niekto napadnúť, že si dvorný dodávateľ. No a keď budem mať 

najlepšiu ponuku a keď vyhrám? Hovorím, aj tak ju nedostaneš.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič s faktickou.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Pán starosta, vôbec nemám na mysli ani ÚVO, ani NAKA. 

Ja o vás nepochybujem, že vy viete chodiť v týchto veciach. Aj celkovo vaše konanie nie je také, 

žeby ste vy dával dôvod na porušenie zákona. To nie. Tu sa bavíme o tom, čo pán Grega načrtol, a to 

je transparentnosť. Prosím pekne, na stránke mestskej časti si neviete ani rozkliknúť samotnú 

objednávku. Na meste ... Ja netvrdím, aj to je v rámci zákona, lebo zákon to neprikazuje. Ale na meste 

pekne otvoríte. Viete sa oboznámiť. Predmet zákazky, čo konkrétne sa kúpilo, kto vystavil faktúru. 

Všetko. Ja som tu x krát prosil a dohľadával som informácie a podľa, cez info zákon, keď som chcel 

vedieť, že čo sa kúpilo. Čiže to je teraz výtka. Lebo môžeme mať zastupiteľstvo aj 30 minútové. 

Dvihneme ruky, pohladkáme sa, potľapkáme sa akí sme „dziví“, ideme domov. Ale tu len narážame 

na to zvýšenie transparentnosti. A podľa mňa by to malo aj vo vašom záujme byť. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hej. Ďakujem. No, vidím, že k tej transparentnosti sa vyjadrím, lebo vidím, 

že niektorí poslanci radi to používate. V prvom rade chcem upozorniť, že Transparency International 

Slovensko, keď sa s nimi vôbec chcete baviť, najprv si opýtajú od vás tzv. výpalné. Otvorte si ich 

web a prvé, čo na vás vyskočí na ich stránke je, prispejte na našu prevádzku. Proste nerobme 

z inštitúcií, ktoré, doslova, že to sú nejakí najtransparentnejší a je to autorita, ktorá bude tu v tejto 

krajine dávam poradia a rozhodovať kto je najtransparentnejší. To je prvý fakt. Pretože takéto 
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Transparency International zajtra si každý z vás môže založiť a hrať sa na najtransparentnejšieho. 

Ďalší fakt je. Ten zoznam, o ktorý ste sa v podstate aj vy v predvolebnej kampani ... Ale to, vlastne 

zároveň sa chcem aj poďakovať, že ste sa toho chytili, pretože to je v podstate jediné negatívum, čo 

ste mohli poukázať na moju činnosť za uplynulé štyri roky, čo sa všetko v rámci mestskej časti 

urobilo. A toto prišlo ako blesk z jasného neba. V poriadku, však logicky opozícia je od toho, aby sa 

toho chytila. Otázka je, ako sú tieto údaje vierohodné. Chcem upozorniť len na to, že z mojej strany 

išiel mailový v podstate list, alebo mailom otázka na túto organizáciu, na základe čoho a ako sa 

rozhodovali, z akých dát vychádzali. Pretože, keď si pozriete ich dáta, zistíte že sú chybné. Koho 

zaujíma konkrétne, aké, kde, prečo, rád vysvetlím potom osobne. Môžete si pozrieť napríklad pri 

mestskej časti Staré Mesto v kolónke Agenda stavebného úradu, máme tam nejaké body. Neviem za 

čo, keď my nemáme kompetencie stavebného úradu. Mestská časť Juh tiež, mestská časť Jazero 

nemá. Čiže aj svedčí o kompetentnosti tejto organizácie. A chcel by som vás poprosiť potom, ozaj, 

treba sa oháňať takou organizáciou, ktorá má nejaké renomé, a nie takouto, ktorá vám vlastne,  

neviem na základe čoho, z brucha nasekala do počítača nejaké dáta. Z toho vyšlo nejaké poradie. 

Áno, prepad o 80 miest. Ale pán Grega už nepovedal, že tých ďalších 70 nad nami má také isté počty 

bodov. Len neviem, podľa čoho potom ... Či podľa toho jak sa im kto páči, alebo kto možno prispel. 

Tak tak nesekali v rámci tých šesťdesiatich s rovnakým počtom bodov, že mestskú časť dali tu, druhú 

tam a takto. Takže, vážne, keď sa chceme baviť a budeme sa tu každý mesiac baviť o nejakej 

Transparency International 1, Transparency International plus 2 a rôzne, tak sa tu zamotáme. Pretože, 

vážne, nerobme z inštitúcie, ktorá vážne má vážne pochybenia vo svojich dátach. Však sme tu ľudia. 

Všetci dobre viete, že dvere máme otvorené u mňa. Faktúry, čo vás zaujíma, všetko, sa treba prísť 

opýtať. Nech sa páči pán poslanec Djordjevič, faktická. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Faktická je. V poriadku. Vy máte právo spochybniť činnosť 

Transparency International Slovensko. Prečo nie? Ja sa pýtam opakovane. Prečo neplníte uznesenie, 

že nás máte informovať o všetkých verejných obstarávaniach a dáva to na aktuality na stránku? Čo 

vám v tom bráni? Bráni vám v tom zákon? Ale takto, pán Kovács. Áno, ja si pamätám, že bola zmena. 

Čiže vy tvrdíte, že zákon bráni mestskej časti vykonávať uznesenie, ktoré som navrhol. Čiže nesmiete 

dať. Dobre. Ja budem mať ešte jeden vstup. Čiže teraz som to povedal na mikrofón. Nemusíte. Budem 

mať ešte jeden vstup o dvorných dodávateľoch. A nie, pán starosta, nie každý rok, či každé 

zastupiteľstvo. Nie. Teraz sú tu nejaké presuny. Je tu vyhodnocovanie plnenia rozpočtu. Keď si to 

povieme dnes, nepovieme si vtedy, keď budeme schvaľovať rozpočet. Veď to raz ročne sa budeme 

o tom baviť, nie každý mesiac. Veď nie sme akože ani my tí ... No, dobre.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Dáme slovo pánovi Kovácsovi. Bola tu otázka na transparentnosť 

súťaží na výber dodávateľov, zhotoviteľov stavebných, čo sme mali nejaké investičné realizácie. 

Takže poprosím, aby ste vysvetlil ako postupujeme, podľa akého zákona, v zmysle akých predpisov 

a všetko, ako aj  pánovi poslancovi zodpovedal všetky otázky.  

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Ďakujem pekne. Ospravedlňujem 

sa za meškanie. Postupujeme v zmysle zákona 343/2015 Z. z. o verejnom obstarávaní. Novela 

priniesla úplnú zmenu z hľadiska zverejňovania resp. z hľadiska postupovania, zadávania zákaziek. 

Už sa pracuje len jednotným elektronickým systémom EVO. Je na to vytvorená platforma. Obstaráva 

sa len EVO. Platí to pre celú Slovenskú republiku a všetky orgány verejnej správy. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže to je odpoveď aj pánovi poslancovi Gregovi. Keby sme si tu začali 

robiť také všelijaké komisie, ako za tamtých čias, tak vlastne porušíme zákon. Nech sa páči, pán 

poslanec Djordjevič.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Akceptujeme to, pán starosta. Poprosím kolegov, ktorí majú záujem 
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a ktorí majú tušku a papier, nech si značia. Urobím taký malý prierez a súvisí to samozrejme s týmto 

bodom. Dal som si faktúry nad 6 000 za posledné obdobie. Zlúčenie kontajneroviska, Stavo-dom 

13 000, Hatvanský  (stánky) 70 000. To bude len jeden. Ten Stavo-dom opäť. Kontajnerovisko 

12 000. Dodanie, montáž markíz, ktoré umožňoval rozpočet, aj keď hovorili sme, že to bude tretia 

fáza, 119 000 Artpalace. To sa už nebude opakovať. Cesty Košice, 123 000 EUR, Malá Praha. To je 

dvor. Playsystém. To je firma, ktorá všetky štyri súťaže vyhrala na opravu ihrísk. Čiže iné firmy 

neexistujú, alebo oni stále dajú najnižšie. Preto ma bude zaujímať koľko, lebo v uplynulom roku. 

Teraz možno podľa toho zákona ste oslovili tri, štyri. Ale v minulom roku bol počet účastníkov jeden 

pri verejných obstarávaniach. To som sa pýtal. Hej? Čiže tuná presne bude, pán kontrolór, ja vás 

vyzývam takto verejne, aby ste sa sústredil na to, aké firmy boli oslovené v tomto systéme EVO 

a podľa akého kľúča. Dobre. Čiže, aby som nemíňal čas. Playsystém 19 000. Ďalšie ihrisko, ďalších 

19 800. To je ďalšia faktúra. Stavo-dom, to je opäť kontajnerovisko. Cesty Košice, tzv. Kočišov 

chodník, lebo to je chodník spájajúci Braniskovú. To ako vtipná vsuvka, lebo pán Kočiš s týmto 

prišiel. Opäť Stavo-dom. Havarijný stav Zádielska, kanalizačné potrubie. Havarijný stav asi sa dá 

riešiť aj priamou zákazkou. Ale prečo ten Stavo-dom? Opäť Stavo-dom, kontajnerovisko Jarná, 

8 000. Tam kanalizácia bola 11 700. Potom opäť Stavo-dom, ďalšie kontajnerovisko, 9 700. Čiže 

vlastne stále jedna firma vyhrá. No, zaujímavé. Však preto sa budem pýtať, lebo nevidím, lebo nemám 

možnosť podľa zákona vidieť. Tak preto chcem vedieť ktoré firmy, ktoré robia kontajneroviská, boli 

oslovované. Dobre. Labaš. To sú potraviny. Opäť Stavo-dom, 10 300. Ja len využijem tie tri minúty, 

aby si kolegovia utvorili obraz. Stavo-dom, 9 900, kontajnerovisko. Potom. Projekty, projekty. Stavo-

dom, havarijný stav, rekonštrukcia podláh Park Angelinum, 22 000. Potom basketbalové ihrisko, 

Cesty Košice, 14 000. Potom, keď si dobre pamätám, Cesty Košice, Lomená, 42 000. Teraz navýšenie 

27 000. V podstate časté faktúry sú aj na firmu FUNKETSTAV. Nebudem tu hovoriť niečo, čo som 

sa dozvedel ešte od bývalého prednostu. To potom poslancov poviem mimo kameru v súvislosti 

s touto firmou. Je to zaujímavá informácia. Už som si minul čas. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem. Nech sa páči, pán kontrolór. 

 

p. Pillár, hlavný kontrolór MČ: Takže ja by som len k tej otázke tých verejných obstarávaní povedal, 

že mám schválený vami poslancami, v rámci plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2023, práve 

kontrolu všetkých verejných obstarávaní, ktoré realizovala mestská časť Košice-Staré Mesto.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Stačí tak, pán poslanec? (pozn.: diskusia mimo záznam) Ešte máte 

možnosť NKÚ, ÚVO, NAKA a neviem, možno ešte Vatikán. Dobre. Nech sa páči, pán poslanec 

Grega. 

 

p. Grega, poslanec MiZ: Viete, nemám slov, čo mám na to povedať, keď niekto spochybňuje 

celosvetovo uznávanú organizáciu a ešte obviní z toho, že berie nejaké výpalné. No. Keby v roku 

2018 sme neboli na 23. mieste, ale na 80., tak Igorko, vy by ste boli prvý, ktorý by ste povedali. Čo 

to tam robíte? Hej? A keby teraz ste boli lepší ako na tom 23. mieste, prvý by ste boli, ktorý by sa bil 

v prsia a povedal: „A sme dobrí, a sme lepší, a sme boli“. Ale to je o niečom inom. Je to serióznosti. 

Áno, aj my sme zaujímali, prečo to tak je. Sú tam tie stavebné veci a niektoré. Napriek tomu, tiež sme 

nemali dobré východiskové postavenie. Vyše 10 rokov sme zodpovedne, seriózne to budovali 

s rôznymi poslancami, aby sme sa stali najlepšími v rámci Košíc. A snažili sme sa to zlepšiť, alebo 

urobiť. Vy ste to spochybnili. No, to nie je veľmi najlepšie. Lebo všetko sme splnili, hej, v meste, to 

čítame a všade, a toto nič. Však to taká nejaká organizácia. Tak ja sa hanbím za to, že to je vôbec 

možné. A ja urobím všetko pre to, a pevne verím, že nielen náš klub, ale aj ostatní, normálne 

zmýšľajúci, sa k tomu pridajú a urobia všetko pre to, aby postupne zase začala mestská časť stúpať 

v tomto rebríčku transparentnosti. A mňa by zaujímalo, či vy ste si dali nejakú otázku, alebo čo ste 

urobili, keď ste sa to dozvedeli, pre to, aby sa to začalo zlepšovať. Lebo to nie je imaginárny rebríček. 
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S tým sa potýkajú samosprávy na celom Slovensku. A my, keď sme mali problém, my sme aj s nimi 

komunikovali, ale aj s tými, ktorí boli nad nami alebo pod nami. Takže si treba brať teraz príklad 

z KVP.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem, pán poslanec. Otázka bola. Čo ste urobili pre to? No, 

urobil som to, čo som povedal. Napísal som Transparency mailom list. Dodnes som nedostal 

odpoveď. Stačí takáto odpoveď? A Transparency International Slovensko nie je nadnárodná. Je to 

pobočka nejakej organizácie. Čiže netreba si mýliť dojmy a pojmami. A už len to, že jednému 

starostovi, štatutárovi, neodpovedia na legitímnu otázku, na základe akých dát a z čoho vychádzali 

výpočty, už to svedčí o niečom. Ale nie sme tu od toho, aby my sme tu riešili túto organizáciu. Lebo, 

ako hovorím, takýchto organizácií tu zajtra môže byť ďalších 30. A môžeme sa tu teraz naťahovať, 

ktorá je tá najkompetentnejšia. Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič, s faktickou.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Pán starosta, nikto nepotrebuje písať do 

Vatikánu, ale práve že do toho nevidíme, aj keď pán Kovács tvrdí, že takto hovorí zákon. Predtým to 

bolo transparentnejšie. Lebo ja neviem, prečo práve Playsystém vyhrá. A napríklad firma, ktorá nám 

robila workoutové ihrisko, ani nebola oslovená napríklad na tie detské ihriská. A vlastne koho ste 

teda oslovili? Lebo ja sa to budem pýtať. A ja sa tú odpoveď nikdy nedozviem na zastupiteľstve. Ja 

sa to musím pýtať cez info zákon. Budem sa pýtať. Koľko bolo firiem oslovených? Na základe čoho? 

Aké firmy? Prečo tie? A potom budem porovnávať. A dávam čestné slovo, že keď budú tieto vaše 

postupy transparentné, tak ja to tu poviem verejne, že áno, úrad postupoval podľa najlepšieho toho 

čo mohol. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem. Dávam priestor to hneď teraz realizovať. Takže, pán 

Kovács, vysvetlite ako sme transparentne postupovali. Čiže konkrétne pána poslanca zaujímajú 

detské ihriská. 

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Nezachádzal by som, už z hlavy 

si nepamätám. Tých obstarávaní máme niekoľko desiatok. Ale to merito veci, ako sa zmenil zákon, 

celé to prostredie sa preklenulo do elektronického prostredia, kde sú všetky procesy zaručené úradom 

vlády. Úrad verejného obstarávania spadá pod úrad vlády a zabezpečuje celý tento elektronický 

systém. Čiže už transparentnejší systém asi momentálne na trhu ani nie je. (pozn.: diskusia mimo 

záznam) Ale nesmie sa zverejňovať na stránku. Zverejňuje sa v systéme EVO.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nasleduje pani poslankyňa Hulmečíková. Ďakujem pekne. Keďže máme 

tu pána Kovácsa, tak ešte sa opýtame na tú Rumanovú, na to spoločné kontajnerovisko. Pretože sa 

pamätám na jednu komisiu, na ktorej práve pán Kovács hovoril, že bude zrealizované stopercentne 

v tomto roku. Ale vypadol nám tam jeden nájomca. A teraz vidíme, že sme škrtli úplne Rumanovú. 

Čiže tá sa ani nezačala robiť. Prečo? To by som chcela vedieť. A chcem sa opýtať na tú komunikáciu 

a spevnené plochy Park Angelinum. Viete mi povedať, čo to je PD štúdia? Lebo ja nie.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči. Takže obe otázky zodpovedajme. 

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Ďakujem. Čo sa týka 

kontajneroviska Rumanová. Tak ako bolo v uznesení deklarované, my sme podali žiadosť na mesto 

Košice. Mesto Košice nám odpovedalo, že procesne nie je možné tak rýchlo sa vysporiadať so 

žiadosťou o nájom a dodatočne nás dožiadalo o vizualizáciu, ktorý partner projektu dodal. 

K dnešnému dňu neevidujeme odpoveď od mesta Košice. Preto bola aktivita zatiaľ nedotiahnutá. Pre 

nečinnosť. A čo sa týka Park Angelinum, tam tak isto mesto Košice si dalo podmienku, kde my sme 

chceli realizovať, teda resp. plánujeme zrealizovať spevnené plochy pri oplotení škôlky Park 
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Angelinum. Na základe našej žiadosti o vyjadrenie k samotnému parkovisku, sme dostali podmienku, 

že spracujeme celú štúdiu oblasti Park Angelinum. Teda napojenie na spevnené plochy a pešej 

komunikácie. To bola podmienka od ÚHA. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ja už len jednu poznámku. Buď je to projektová dokumentácia, 

alebo je to štúdia. Jedno s druhým, žiadny mačko pes. Buď jedno, alebo druhé.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Tak čo to je, pán Kovács? 

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Štúdia. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, pani poslankyňa Zvarová Bašistová. 

 

p. Zvarová Bašistová, poslankyňa MiZ: Ja by som sa chcela opýtať ešte na kontajnerovisko. Mala 

som informáciu ešte od pána prednostu, keď tu bol. Na Kuzmányho, ako je 17 – 27, že tam malo byť 

nejaké spojené a malo už byť hotové minulý týždeň. Kedy sa plánuje asi dokončiť? Ďakujem. 

 

p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Bol som kontaktovaný, budem 

úprimný, doplním informáciu. Ale malo byť ukončené v priebehu týždňa. Máme teraz momentálne 

na 11 a 27. V tých dvoch lokalitách. Takto to poslanci schválili. Čiže tieto dve kontajneroviská. 11 je 

už hotová. 27 by sa mala dokončovať. 35 bola dokončená. Čiže to sú posledné tri realizácie, ktoré 

išli. Ešte nás čakajú nejaké. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. To už bolo v poradí ktoré? Štyridsiatešieste kontajnerovisko? 

(pozn.: diskusia mimo záznam) Ak dovolíš, by som dokončil, že vážne, ja si myslím, že volič to 

ocenil, či v mojom, či vo vašom prípade. Preto by som si tu nedovolil niečo prisvojovať. Neviem 

načo. Takže sme ukázali za uplynulé štyri roky ako sa to dá. A teraz verím tomu, že opäť ukážeme 

ako sa to opäť, a teraz po novom. Opäť spoločne ukážeme ako sa to ešte lepšie dá a budeme ďalej 

pokračovať v tejto akčnej činnosti. Však všetci, čo ste tu dlhšie, viete, že ozaj ten výkon za štyri roky 

bol ozaj enormný. A všetkých nás náležite aj volič ohodnotil. Každý vieme ako. Takže uzatváram 

diskusiu a dávam priestor návrhovej komisii.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto berie na vedomie Informáciu o  5. zmene Programového rozpočtu  mestskej časti 

Košice–Staré Mesto – Rozhodnutie starostu č. 2  v predloženom znení: Príjmy celkom (bežné, 

kapitálové , FO) + 536 673, Bežné príjmy + 528 156, Kapitálové príjmy + 8 517, Výdavky celkom 

(bežné, kapitálové, FO) + 536 673, Bežné výdavky + 536 673 a ďalej v zmysle predloženého 

materiálu. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Hlasujte, prosím.   

 

Hlasovanie č. 15:  za: 6, proti: 0, zdržalo sa: 6 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže uznesenie nebolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 7.  

 

- - - 
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BOD č. 7 

Návrh na zmenu uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré Mesto č. 33 

zo dňa 7.3.2019 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram rozpravu. Jedná sa vlastne o agendu matričného úradu a poplatok 

za tzv. delegované sobáše. Takže tam vieme o čo išlo. Na príslušných komisiách bolo to prejednané. 

Takže otváram diskusiu. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Vážené kolegyne, vážení kolegovia, pán starosta. Tento materiál 

bol na finančnej komisii. Bol aj rozdiskutovaný. Dohodli sme sa, že teraz budeme schvaľovať len tie 

delegované sobáše a k tým ostatným sobášom, ktoré sú mimo sobášnu miestnosť, tak sa vrátime na 

februárovom zasadnutí, alebo na najbližšom zasadnutí miestneho zastupiteľstva. A keďže mám už aj 

slovo, tak by som chcela vás, pán starosta, poprosiť o jednu vec. Pre matriku platia správne poplatky. 

Matrika má svoju kapitolu správnych poplatkov, kde má vyčíslené koľko finančných prostriedkov, 

za čo sa berie. Je tam jeden bod, a to je povolenie uzavrieť manželstvo mimo určenú dobu. Mestská 

časť má určenú dobu od 16:00. Pre tých, ktorí to neviete, tak to znamená to, že do 16:00 sobáše, ktoré 

sú z matričného obvodu, čiže obvodu 1, tak neplatia správny poplatok. A tak ako teraz, aj v sobotu, 

sa stalo, že jednoducho na sobáš o 14:00 už druhýkrát neprídu, lebo sa rozhodli, že ešte nenadišiel 

ten čas, aby sa asi zobrali, lebo neviem si to ináč vysvetliť. Bránia tým ďalším sa sobášiť. Tak chcem 

vás, pán starosta, poprosiť, aby ste vy zo svojej právomoci určili inú tú dobu, ktorá by nebola 16:00, 

ale bola by už kratšia, niekde po prvom sobáši, tých 13:45, a tam je už správny poplatok 20 EUR. 

Čiže keď zaplatí 20 EUR a sa rozhodne, že nepríde na sobáš, tak to bude jeho strata. Ak je niekto 

chorý, alebo niekto z nejakých zdravotných dôvodov, napríklad nevesta porodí alebo niečo. Však sa 

stávajú rôzne situácie, tak samozrejme tam je ten kľúč tých správnych poplatkov, kedy sa to presúva 

bez nároku na ďalšie finančné prostriedky. Ale myslím si, že začínajú to naši snúbenci zneužívať 

a treba sa aj na toto pozrieť.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne. Ja nadviažem na slová pani Hulmečíkovej, 

ktorá hovorí o sobášoch na matrike, teda na našej matrike, na našom úrade. Lebo sme sa bavili na 

finančnej komisii, žeby možno bolo vhodné sobáše mimo úrad spoplatniť dosť exemplárnym 

spôsobom a boli navrhované viac ako stopercentné prirážky. A ja som tak doma nad tým rozmýšľal, 

že výdavok pre mestskú časť predstavuje najvyšší sobáš tu na úrade. Sú tam dvaja recitátori, jedna 

spozárka. Potom príde človek, ktorý osvetľuje, je tam šatniarka. Čiže v podstate sobáš mimo úrad 

mestskú časť nestojí, okrem náhradného voľna matrikárky, nič. Lebo ani jedna kvapka vody sa tam 

neminie. Hej? Čiže aj to je také niečo, čo si treba uvedomiť, že áno, dvihnime, a podporím to. A keď 

dneska je tu nejaký protinávrh, alebo nejaký pozmeňovák. Ale práve len som chcel podotknúť, že 

najdrahšie pre samotný úrad sú miestne sobáše.  

 

Ďakujem. Uzatváram diskusiu a slovo má návrhová komisia.  

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Pán kolega Djordjevič, nie je to 

pozmeňovák, pretože to, aby sa určila iná doba na tie sobáše, tak toto nepodlieha schváleniu. Toto je 

v zmysle správnych poplatkov. To upraví pán starosta v spolupráci s matrikou. Ja nechcem povedať 

kedy, koľko a ako. Čiže len toto, čo máme tuná v materiáloch.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Poprosím o prečítanie návrhu uznesenia. 
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p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje zmenu uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Staré 

Mesto č. 33 zo dňa 7.3.2019 v bode 1 takto: bod č. 1 uznesenia č. 33 zo dňa 7.3.2019 znie: 1. výber 

príspevku na úhradu nákladov spojených s prenájmom sobášnej siene ak ani jeden zo snúbencov 

nemá v matričnom obvode trvalý pobyt za 1 sobášny obrad 150 EUR.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže hlasujte.   

 

Hlasovanie č. 16:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 8.  

 

- - - 

 

BOD č. 8 

Návrh Doplnku č. 5 k Vnútornému predpisu o odmeňovaní osôb pôsobiacich pri občianskych 

obradoch a slávnostiach a o príspevku na úhradu zvýšených výdavkov na ošatenie a úpravu 

zovňajšku 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Otváram diskusiu. Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne. Ja som si to pozorne prečítala a mám návrh, aby 

sme tento bod neschválili. Kolegovia, poslanci, počúvajte ma, prosím. Pretože v tom zmenenom 

návrhu je taká formulácia, ktorá si, myslím, že skomplikuje život nám všetkým a môže sa stať, že ani 

jeden jediný poslanec nebude mať nárok na ošatné. Ak sa schváli veta: „Nárok na príspevok vzniká 

sobášiacemu za predpokladu, že v kalendárnom roku vykoná sobášne obrady podľa schváleného 

harmonogramu na príslušný kalendárny rok“. Tých sobášiacich dní, vychádza počet služieb a dní na 

vykonávanie sobášnych obradov je 32. K sobášeniu sa prihlásilo 11 poslancov. Z tých jedenástich 

poslancov som ja a pani kolegyňa Zolnaiová. (pozn.: diskusia mimo záznam) Aha, Michal. Renáta 

nie. My dvaja. Čiže okrem nás je tam 11 poslancov? To znamená, všetci trinásti sobášime. Tak ja 

navrhujem ponechať. Vôbec v tomto bode programu nemeniť vôbec nič. Vychádzajú tam štyri sobáše 

za rok. Prepáčte, tri. Takže zmeniť to, že každý musí vykonať aspoň tri sobáše, aby mal nárok na 

ošatné, pretože 32 je termínov. Ale, prosím vás, vždy je to tak, že sú tam nejaké ďalšie termíny, že 

naraz sa konajú dva sobášnej obrady. Jeden je v sále, jeden je niekde mimo úradu. Je bežné, že bežia 

dva obrady naraz. Je bežné, že vyžiadajú o nejaký iný termín tí snúbenci. A predsa, naozaj, aj tá 

ochota z našej strany, prepáčte, aj z vašej strany, asi by bola väčšia, keby ste vedeli, že musím 

odsobášiť štyri dni. Čiže, keď sa vyskytne, že niekto, potrebuje matrikárka, niekto aby išiel odsobášiť, 

tak si poviete: ešte jeden deň mi chýba, tak pôjdem sobášiť na Bankov, pôjdem sobášiť do Letnej, 

pôjdem sobášiť niekam. Ja si myslím, že to bude ďaleko spravodlivejšie, pretože určite sa nedá 

dodržať podľa schváleného harmonogramu na príslušný kalendárny rok. Stane sa, že sobáš odpadne. 

OK. To sa dá vysvetliť. Ale, že niekto z nás nemôže, proste nemôžete, niečo vám do toho príde. 

Potrebujete si tú službu vymeniť. A už jednoducho ten harmonogram nedodržíte.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ľubka, v prvom rade mne bolo povedané. Ja som tento istý 

argument povedal, že keby sa urobilo 33 dní, to nie je vôbec problém. Ale bolo povedané, že keď sa 

zamení a zdokladuje to, že keď sa človek ospravedlní, v odôvodnených prípadoch nebude krátené 

ošatné. Ale neviem, či vy si uvedomujete, ale táto zmena je zameraná proti vám. Jedine proti vám. 

Lebo ja som sa pre tento rok ošatného zriekol. Ale áno, je to tak, táto zmena je proti vám, lebo vy 
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nefigurujete v zozname sobášov, v tom pláne. Čiže možno vám to ako nedoskočilo, ale toto je o vás. 

Lebo ja som sa pre rok 2023 vzdal. Inak by to bolo o nás dvoch. Ale mňa sa to netýka, lebo som tu 

deklaroval, že nemám záujem. Čiže tak asi. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ešte raz a opakujem. Kolegovia, poslanci, dávam návrh, aby ste 

tento nový návrh poriadku neschválili. Aby ste nechali pôvodný. Alebo, ešte prosím, zapojte sa do 

diskusie, či v tom pôvodnom nedať tri dni. Ak sa zmenia tie štyri dni na tri dni, tak určite je šanca, že 

všetko bude dodržané a bude splnené. Takže, dajte niekto pozmeňovák, alebo sa vyjadrite, či so mnou 

súhlasíte.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič, faktická. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Takto. Návrh úradu z hľadiska dlhodobého je kompaktnejší, 

lebo napríklad v 2024 sa zapíšem ja do zoznamu, a už potom zase nebudú tri služby, lebo už nebude 

11, už bude 12 a už bude 36 potrebných. Čiže z hľadiska dlhodobého je návrh úradu fajn. Ale ja vôbec 

nevidím problém, aby sa každý rok takto moduloval na základe toho koľko poslancov bude v rozpise. 

A tu stačí len jednu službu pridať. Preto ja sa stotožňujem s tým, čo hovoríte vy. A keď je 32 

vyhlásených sobášov, nech sa vyhlási 33. A jak si to poslanci budú meniť medzi sebou, to je ich 

problém. Ale jednoducho, tri služby. A tri služby, verím tomu, že budete mať aj vy. Eva bude mať 

250 ako tradične. A myslím, že tu by sme si nemali teraz merať, že kto mal o jednu svadbu viac, 

druhú menej. Tak ja myslím, žeby sme si mali schváliť niečo, čo bude každý spokojný.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Priester, faktická. 

 

p. Priester, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem. Súhlasím s pani poslankyňou. Tri sobáše, tak ako si 

vlastne hovorila predtým.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nie tri sobáše. Tri dni. To je dosť podstatný rozdiel. 

 

p. Priester, poslanec MiZ (faktická): Chápeme sa, pán starosta.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Niekto má v ten deň 15 a niekto 1 sobáš v ten deň. Pani poslankyňa 

Zolnaiová. 

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ: Ďakujem. Ja som len chcela poukázať na to, že sa rozprávame vlastne 

o tom, že tento harmonogram predpísaný, sobášiacich dní, je len informatívny viac menej, pretože sú 

to vlastne stanovené pevné termíny. Ale každý môže dostať, ja už mám, jednu ponuku mimo tohto 

termínu. Čiže, ja ešte by som doplnila, že možnože ten návrh by mal znieť minimálne tri sobášiace 

dni. A tým pádom, áno, tri dni minimálne, každý tým pádom má nárok na ošatné. Všetko navyše je 

na dobrovoľnej dohode, podľa toho kto môže, ako môže, koho oslovia a kedy sa mu to hodí 

samozrejme, aj vzhľadom na osobné záležitosti.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pán poslanec Djordjevič, procedúra.  

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (procedurálne): Procedúra bude vyslovená, ak kolegovia povedia, že 

potrebujú tých 5 minút, lebo nestačí len povedať, ale je potrebné, aby ste to napísali. V zmysle 

rokovacieho poriadku, aby ste vyznačili, čo sa mení atď. Chcete 5 minútovú pauzu? To mala byť 

procedúra. Áno? Tak navrhujem. 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Takže hlasujte o tomto procedurálnom návrhu, 5 minútová prestávka.  

 

Hlasovanie č. 17:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa:  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže vyhlasujem 5 minútovú prestávku. 

 

- - - 

5 minútová prestávka 

- - - 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: 8 prezentovaných, takže sme uznášania schopní. Prečítajme, prosím návrh 

uznesenia. Aha. Pardón. Ešte tam máme dvoch prihlásených. Tak buď sa zrušte, alebo. Pani 

poslankyňa Galdunová. 

 

p. Galdunová, poslankyňa MiZ: Ja som chcela len jednu poznámku, že keď sme mali finančnú 

komisiu, my sme sa rozprávali o tých troch dňoch. Takže asi tak. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Takže návrhová komisia, nech sa páči. 

 

Pozmeňujúci návrh k bodu č. 8. Návrh sa dopĺňa/mení nasledovne. Pozmeňujúci návrh k Čl. 3 bodu 

2. znie: Nárok na príspevok vzniká sobášiacemu za predpokladu, že v kalendárnom roku vykoná 

sobášne obrady minimálne počas troch dní určených na vykonávanie sobášnych obradov. A bod č. 3 

znie: Ustanovenie ods. 2 neplatí v prípade, ak sobášiaci nevykoná sobášne obrady minimálne počas 

troch dní určených na vykonávanie sobášnych obradov z dôvodu, že na určený deň nie sú dohodnuté 

žiadne sobáše, alebo ak dôjde k zmene sobášiaceho z objektívnych dôvodov, starosta si uplatní svoje 

právo sobášiť, alebo snúbenci si vyžadujú iného sobášiaceho poslanca.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Návrh uznesenia bol prečítaný. Hlasujte, prosím.  

 

Hlasovanie č. 18:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže uznesenie bolo schválené. To bol doplnok, takže ešte pôvodné.  

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ a člen návrhovej komisie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Staré Mesto schvaľuje Doplnok č. 5 k Vnútornému predpisu o odmeňovaní osôb pôsobiacich 

pri občianskych obradoch a slávnostiach a o príspevku na úhradu zvýšených výdavkov na ošatenie 

a úpravu zovňajšku podľa predloženého návrhu v znení pozmeňujúceho návrhu, ktorý bol pred 

chvíľou prijatý. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Takže hlasujme. 

 

Hlasovanie č. 19:  za: 12, proti: 0, zdržalo sa: 0 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Uznesenie bolo prijaté. Pokračujeme bodom č. 9 

 

- - - 
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BOD č. 9 

Interpelácie a dopyty poslancov miestneho zastupiteľstva 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči. Pani poslankyňa Hulmečíková. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ: Vážený pán starosta, je som. Myslím, že v pondelok som písala 

mail na úrad ohľadne kontajneroviska na Vodnej ulici. To, čo tam vzniká, to je, neviem nazvať akože 

neporiadok, ako hnus. Pretože začali tam nosiť odpad komunálny buď ľudia, ktorí nemajú dostatočný 

kontajner objednaný, alebo tam pribudol niekto nový. Sú rôzne indície od občanov. Ale to, čo tam sa 

deje, je už neúnosné. Preto som písala pánovi Timkovi mail. Tak treba si od neho vyzdvihnúť ten mail 

Ja som tam popísala tú situáciu. A treba zistiť, či náhodou nám tam niekto nenosí aj odpad, kto vôbec 

nemá zmluvu s KOSIT. Lebo sú tam štyri kontajnery a pritom je tam smetisko.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem za podnet. Akurát dnes sme prejednávali na mestskej rade, aj na 

rade starostov moje pripomienky k VZN o nakladaní s odpadom. Dal som tam asi, takmer 14 

pripomienok. Keď chcete, potom kľudne vám to môžem preposlať. Je to na tri strany, kde som 

v rámci VZN pripomienkoval presne aj tieto problémy a mnoho iných, s ktorými sa stretávame 

hlavne v historickom centre. Niektoré boli uznané, niektoré neboli. Tak 30 : 70 %.  A buď to VZN, 

v podstate aj s mojimi pozmeňovákmi tým pádom vo štvrtok schvaľované v mestskom zastupiteľstve. 

Takže áno, poukazujeme aj na tieto problémy. Konkrétne tento je taký teraz v posledných dňoch 

markantný. Keď chcete, môžem dať slovo pánovi zástupcovi. On to, myslím, aj riešil s pánom 

Timkom. Nech sa páči. Takže pán zástupca starostu Eperješi, nech sa páči. 

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ: Ten problém, o ktorom hovoríte je dlhodobý. Ja ho reflektujem asi 

tri roky posledné, pretože na Hrnčiarskej bývam. Ja osobne, ako občan, som dal, myslím že trikrát. 

Tu mi dosvedčí pán Kovács, že fakt je to problém dlhodobý. Tie kontajnery dokonca žiadali, aby sme 

presunuli niekde inde, aby neboli na tej uličke, lebo fakt je to taký vstup na uličku, ktorá by mala byť 

takým vzorom. A hovorím. Tri roky ja už bojujem o to, aby tie kontajnery tam neboli. Nastávajú tam 

také problémy, že sú to kontajnery vlastne ľudí, ktorí bývajú na Vodnej. Čiže sú to kontajnery, ktorí 

bývajú na Vodnej a nemôžu byť vnútri, lebo sa tam nedostane KOSIT. My sme na pondelok mali 

dohodnuté stretnutie a pánom riaditeľom KOSIT. Keďže nastala taká situácia aká nastala, tak proste 

sme to presunuli, myslím si, že na zajtra. Tam presne tie otázky budú smerovať na nich. Budú 

smerovať otázky aj na to, ako vznikla tá situácia, ktorá teraz vznikla, s tým snehom atď. Takže o tom 

sa vie, ale je to už dlhodobé a proste je to v riešení. Čiže chceme to riešiť čím skôr.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pani poslankyňa Hulmečíková s faktickou na pána zástupcu. 

 

p. Hulmečíková, poslankyňa MiZ (faktická): Ja len toľko poviem, že tam boli predtým dva 

kontajnery. A pribudli ďalšie, a pribudli nájomcovia. Vieme presne. A pribudli nájomcovia 

z Hrnčiarskej ulice. Tam vznikli noví nájomcovia a odvtedy je ten odpad už veľmi zlý.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. 

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ: 4 kontajnery sú tam. A boli tam 4 kontajnery. Mám aj fotografie. 

Pán Timko určite vám ukáže. A neviem. Ktorí nájomcovia tam pribudli? Lebo tam viem, že len 

upravil akurát ten dom, čo je ako keby. To je nájomný dom, alebo sa to prenajíma. A neviem kto by 

tam pribudol ešte. Takže len títo. Ale tak skôr možno by nám pán Timko povedal, alebo Oliver 

Kovács.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči, pán Kovács. 
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p. Kovács, vedúci referátu stavebných a investičných činností MiÚ: Problematika kontajneroviska je, 

naozaj musím dať za pravdu pánovi zástupcovi, už vyše roka riešená. Problémom je, že kontajnery, 

ktoré tam sú, nie je kam umiestniť. Tak ako naznačil. Avšak ich kapacita nepostačuje. Čiže vieme 

o tom, avšak ďalšie sa tam už nevmestia a nie je ich kam dať. Čiže toto je dlhodobý problém, ktorý 

riešime. Jediná možnosť, ktorú sme aj žiadali a konzultovali sme s mestom, je frekvencia. Čiže je to 

naozaj ťažké, lebo frekvenciu nevieme zmeniť. Vie ju zmeniť len mesto a nechce ju meniť, lebo to 

sú peniaze navyše. Čiže o tomto oni počuť nechcú. Iné riešenie tam nie je, lebo kapacitne sa tam 

ďalšie kontajnery nevmestia. Ďakujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Pani poslankyňa Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Ďakujem pekne, pán starosta. Ja som mala chvíľku pocit, že som 

prišla neskoro. Však som prišla na začiatku zastupiteľstva? Lebo pokladám za úplne normálne 

a pokladala by som za normálne, že za vrch stolom sedí náš kolega a že pán starosta teda povie, že je 

to môj zástupca. A nepovedal. Ja som sa to dočítala na Facebooku, aj v emaile. A chcela som vedieť 

kompetencie, keďže sú to dopyty, takže kompetencie pána zástupcu. A ešte, okrem toho, že teda je 

tu nový pán kolega, nie je tu bývalý pán kolega. Takže by som sa chcela aj opýtať. Samozrejme, je 

to tak isto vaše rozhodnutie. Pán Matúš Háber tu nesedí. A ja neviem, či sa Matúš pozerá. Ak sa 

pozerá, tak by som ho chcela pozdraviť a poďakovať sa za to, čo urobil za celý ten čas, čo bol s nami. 

A verím, že sa mu darí a že je zdravý. A prajem mu smutné, ale najlepšie aké môže mať, Vianoce. 

Takže za seba mu ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Pán poslanec Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): Ďakujem pekne, pán starosta. Kompetencie nového zástupcu 

sú na stránke uvedené. Je tam dosť rozšírená pôsobnosť, by som povedal, že takmer zahlcujú aj 

činnosť prednostu. Ja sa to nebudem pýtať, lebo tu odpovede sa človek častokrát nedostane. Ale 

poviem len verejne, že nerozumiem tomu, prečo špičkovo platený, v podstate v maximálnych 

možnostiach a príplatkoch, špičkovo platený prednosta, skončil, ktorý mal 24 rokov prax 

v samospráve. A v podstate, podľa všetkého, čo ste sa pýtali, vyzerá, že úrad prednostu nebude mať. 

A v podstate, neviem aké vzdelanie má pán Eperješi, či má vôbec maturitu. Ale v podstate on bude 

riešiť pracovno-právne vzťahy JUDr. Rušina, alebo iných vysokoškolsky vzdelaných. Čiže toto je asi 

taká odpoveď, čo ste sa pýtala. Asi by ste sa to tak nedozvedeli, aspoň toho, čo to tam píše. Ale pokiaľ 

som pozeral jedno video, že je vyučený elektrikár, tak možno nám povie, že má maturitu. Ďakujem.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem. Myslel som, že si udržíme úroveň dnes, v predvianočnom čase, 

ale vidím, že už padáme do nižšej cenovej kategórie, ale budiš. Nech sa páči, pán poslanec Grega. 

 

p. Grega, poslanec MiZ: Ja som sa to isté chcel opýtať, čo Ľuba, či existuje nejaké písomné poverenie. 

A to, že je to na stránke, to je jedna vec. Veď ten bontón a tá slušnosť by mala byť taká, že uvedie. 

Toto bude môj zástupca. Na starosti má tento okruh pôsobnosti. Takto sa to robilo od vzniku 

samosprávy. Takže to mi chýba. To je po prvé. V tejto súvislosti, po druhé, Eva a Andy Ďurica, 

ktorého zase druhýkrát pozriem, lebo sme sa konečne po rokoch porozprávali a dal mi za pravdu, že 

Pán Boh zaplať bola ich odmena za tých 6 rokov, a zrazu až taká. A v tejto súvislosti ma zaujíma, či 

sa pán poslanec Eperješi vzdal svojej poslaneckej odmeny. Pretože tu bola taká prax zaužívaná, 

u všetkých zástupcov, mojich i predtým, že sa vzdali a nebrali proste. Tak toto by ma zaujímalo, že 

keď ste ešte to neurobili. Alebo, keď ste to urobili, všetká česť. Keď nie, máte ešte možnosť sa toho 

vzdať. Hej? Všetko. 
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p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Tak otváram kolečko vzájomných výziev, kto sa vzdá svojich 

odmien. Takže prvý bol vyzvaný pán zástupca. A potom asi neviem, či budeme sa tu navzájom. Lebo 

treba akože povedať, že nerád by som bol, aby teraz sa to zvrtlo, lebo ide z toho taká tá typická 

slovenská vlastnosť, a to je závisť. A môžeme sa skĺznuť do roviny závisti a poďme sa potom ozaj 

baviť o celkovo, o nákladoch na, aj starostu. Starosta má základný plat. Chcem upozorniť. Som tu 

piaty rok. Poslanci majú rekordne najvyšší strop poslaneckých odmien na Slovensku. Hej? To len, 

aby bolo jasné. Lebo keď transparentne, tak všetko treba povedať. A bol tu vyzvaný pán zástupca, 

takže ja by som mu dal slovo. Nech sa páči. 

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ: Pokiaľ to je moja povinnosť vzdať sa toho, tak to rád urobím.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nie je. 

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ: A poslanecká odmena sa netýka toho, že to musím urobiť tak. Mám 

jeden plán, čo urobím s tou poslaneckou odmenou a budem to dávať každý mesiac rodinám, ktoré to 

potrebujú. Čestne prehlasujem. Chcel som to urobiť sám, nepotrebujem k tomu, pán Grega, aby ste 

ma vy k tomu prinútil, aby som sa ja niečoho vzdával. Ja sa vzdám dobrovoľne a budem to dávať 

ľuďom, ktorí to potrebujú. Ja tie peniaze nepotrebujem. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ:  Takže ďakujem. Je to hodená rukavica. Kto sa ďalší hlási na vzdanie sa 

poslaneckých odmien? Pán poslanec Grega s faktickou. 

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Ja som sa slušne pýtal, pretože tu bola taká prax.  

 

p. Eperješi, zástupca starostu MČ: Ale nie je to povinnosť, pán Grega. 

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Pán starosta, keď bol poslanec, vie o tom. A tak isto to vyžadoval 

od niektorých, aby to urobili. Urobil to župan Trnka. Urobil to pán Bílek. Urobil to Ernest Básti, hej, 

ktorí boli. Čiže to tu tak bolo. Tak to je zlé, keď sa to opýtam? Za tým nie je úplne nič. A čo sa týka 

toho platu a všetkého, tak ja si myslím, že takmer 3 900 EUR, hej. A v novom bude 4 200, to nie je 

tak málo, pán starosta.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: To som ani nevedel. Ďakujem za informáciu. 

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Áno, však to uvidíte, však stále to tak stúpa. Však vy to veľmi 

dobre viete. Takže vy máte ten plat až, až veľmi slušný. Ale môžeme urobiť tzv. hmotnú 

zainteresovanosť. To si potom povieme aj vo finančnej komisii. Ja by som sa tomu nebránil. A niečo 

vymyslíme, za akých podmienok by sa vám, teda mohol upraviť ten plat. Možno by to mohla byť, 

nejaké konkrétne kroky na zvýšenie transparentnosti.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ďakujem pán poslanec Grega, od vás si to nanajvýš vážim. Vy, jak sa vraví. 

Ako sa to hovorí? Vrah o morálke káže na rohu. Akože, vážne, nehnevajte sa, ale hockto iný by mi 

toto tu povedal, ale od vás, ktorý ... Každý si viete pozrieť históriu vášho odmeňovania, keď ste bol 

starosta. A vy mi tu idete vyčítať ešte aj základnú mzdu? Vážne. Ako, nehnevajte sa, ale toto už 

hraničí s drzosťou. Ja sa slušne pýtam, a hlavne ja neviem, ako ... (pozn.: diskusia mimo záznam) 

Hej, hej, treba ju zavolať, lebo idem čítať, Ako prasatá v žite, článok. (pozn.: diskusia mimo záznam) 

A to ja ho vediem, takže ... (pozn.: diskusia mimo záznam) Dobre, v podstate, nemusíte sa báť, ja 

nejdem čítať nič. Však každý vie, čo sa tu dialo a ako sa tu rozdeľovali odmeny, aké tu boli platy. 

Takže ja vás veľmi pekne chcem poprosiť, pán Grega, urobte hrubú čiaru. Vo vlastnom záujme. 

Prestaňme dozadu pitvať, čo tu bolo, lebo potom ozaj pôjdeme dozadu. A načo je to dobré? Toto 
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Staromešťanov nezaujíma. Ale vidím, že vás to veľmi zaujíma. Tak potom, ako ja neviem. Chceme 

spoločne robiť. Ideme po novom, alebo ideme po starom? Takže ja sa ešte raz pýtam. A potom, áno, 

môžeme sa tu baviť potom na každom zastupiteľstve. Riešte kľudne, či 3 900, či 4 200. Ja sa nemám 

za čo hanbiť. Ja som si tu odrobil dosť za 4 roky a budem aj robiť ďalšie 4 roky opäť za minimálnu 

mzdu. Netúžim a nebudem sa s nikým tu naťahovať o nejaké navyšovanie. Ja to robím preto, pretože 

tá práca ma baví. A verím, že aj vy ste tu preto, že vás tá práca baví a to poslanectvo ste prišli robiť 

nie kvôli peniazom. A preto vás prosím, deklarujte to. Deklarujte to. Pretože sú mestské časti, 

nebudem menovať, kde išli na minimálne svoje odmeny. Minimálne, čiže do 200 EUR. A vy ste na 

rekordnej výške v rámci celého Slovenska. Tak sa, prosím vás. Akože, buďme trošku súdni 

a normálne si uvedomme, kde sú tie mantinely. Hej? Lebo ja sa pýtam ... (pozn.: diskusia mimo 

záznam) Neviem kto z vás, ale nie je tu prítomný, nepatrí sa. Aj pán Konečný robí v divadle. A prečo 

berie plat? Keď sa pýtate, prečo berie plat zástupca. Tak ja sa rovnako môžem pýtať. Čo iní berú plat 

v štátnych a iných inštitúciách. Veď predsa to je úplne normálne. Prestaňme si závidieť. Ďakujem. 

Pán Djordjevič s faktickou. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ (faktická): V prvom rade, nikto v Košiciach, z 22 mestských častí, nemá  

2 722. A teraz ešte sme sa dozvedeli, že nechce sa vzdať. Nechce. Lebo povedal, že keď nemusí, tak 

sa nevzdá. To je ďalších 600 EUR v hrubom. Čiže vlastne on bude brať 3 300 EUR. Nemá skúsenosti 

ani jeden deň so samosprávou. Čiže takto tu, 24 rokov skúseného prednostu, sme odhodili. A dali 

sme maximum, čo je možné. Ale prihlásil som sa v inom. Nie, dali sme, to vy dal. Ešte o tom, potom, 

že či budú na to peniaze. Ale ja som sa prihlásil kvôli tomu, že ste vyzval, že kto sa ešte pridá. Nie, 

nie. Len jeden jediný tu berie 2 722, čo sme sa dočítali v novinách. Tu sa nemá kto čo vzdávať platu. 

On by sa mal vzdať, lebo zaťažuje rozpočet mestskej časti.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: No, ja neviem, ale vyberiete vyše 600 EUR odmenu a ja som napríklad 

niekedy za dva, tri mesiace nevidel niektorú poslankyňu. Tak potom sa poďme baviť. Keď ideme si 

tu hádzať ... (pozn.: diskusia mimo záznam) Áno, 600 EUR v hrubom beriete odmeny. Nech to 

občania počujú, lebo stále sa hovorí, rieši len plat mňa, zástupcu. Tak, aby občania počuli, aké sú 

vaše odmeny, v akej výške a aký za to kto podáva výkon. Tak nech sa páči, poďme sa o tom otvorene 

transparentne baviť. Pán Grega s faktickou. 

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Tak ja by som bol rád, keby ste už prestali s tými vašimi ... 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ale vy ste začal.  

 

p. Grega, poslanec MiZ (faktická): Nie. To vy tu stále vyťahujete, že odmeny a toto. Ale ja som si ich 

nedával. To robili poslanci. Ale B nepoviete, že som sa 5 krát vzdal. Je to aj v novinách napísané. 

A druhá vec. Vy tu citujete nejaké články. Ja tu mám tak isto 5, 6. Mám začať čítať tie názvy, čo sa 

tam píše o vás? No, ale to ešte platí, pretože ja som nikoho neoklamal a ani neoklamem. A vôbec, 

nemá to zmysel diskutovať. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Odkladám. A vyzývam vás, pán Grega, skúste aj vy sa ukľudniť, 

spomaliť, odpúšťať. A vzhľadom k vášmu veku sa divím, že ešte vyslovene toto potrebujete. Poďme, 

akože, vážne šíriť dobrú energiu, dobro. Nebojujme. Veď ideme po novom. Tak po novom je predsa 

inak ako doteraz. Nie ako píšu články, či už o vás, či o mne, či o všetkých tu ako sedíme. Lebo nikto 

tu nie je svätý, jak tu sedíme v tomto kruhu. A vážne sa mi nepáči, keď sa tu niektorí tvárite, že ste 

najsvätejší z vás. Každý, každý má maslo na hlave. A práve preto oficiálne vás všetkých vyzývam, 

ako tu sedíme. Urobte hrubú čiaru, pretože takto to potom bude vyzerať tu 4 roky, ako to teraz vyzerá. 

A ja by som nerád tu riešil 4 roky, či máte mať o 100 EUR viac, či menej. Či zástupca má mať o 100 

EUR viac, či menej, či sa má vzdať. A takéto, ozaj, prízemnosti. Pretože v podstate tým len dávame 



34 

 

najavo všetci, nielen vy všetci, ako keby nám tu išlo len o to. Nie pracovať pre Staromešťanov, ale 

len koľko, kto zarobí, koľko mu príde na účet na poslaneckej odmene. Však videli sme, čo sa tu dialo 

ohľadom sobášenia. Však buďte trošku k sebe, vzájomne tú úctu prejavujte. Pani poslankyňa 

Blaškovičová. 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ: Pán starosta, to čo som povedala, som určite nepovedala kvôli 

tomu, aby som vyvolala takúto diskusiu. Určite som to povedala kvôli tomu, že som mala pocit, že 

má existovať nejaká štábna kultúra. Nielen voči nám, ale voči ... 

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Ale ja som vám vysvetlil, mám ďalší bod, tak ja neviem, ja ... 

 

p. Blaškovičová, poslankyňa MiZ (faktická): Ale to sa predsa nerobí na konci, že návšteva odchádza 

a povieme, tak fajn, že ste tu boli. A ešte som vám zabudla povedať, že mohli ste ísť aj do obývaku 

a pustiť si telku. Je to o inom. Proste naozaj tu máme nového ... My osobne máme veľmi dobrý vzťah, 

Vlado to vie. Čiže ani náhodou to nebolo o tom, že chcela som čosi také vyprovokovať. Malo to byť 

o tom, že vzdať úctu jemu, nám všetkým a možno sa poďakovať tomu Matúšovi, alebo nám aspoň 

povedať. Bol dôvod prečo musel odísť. Bol tu s nami dlho. Tak to som si myslela, že takto sa to patrí.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Áno, tak ospravedlňujem sa, že to nebol prvý bod, ale že to bude posledný 

bod. Je mi to veľmi ľúto, že vás toto najviac v podstatne nejak ranilo a že toto je nejaký ozaj taký 

problém. Zamyslím sa nad tým do budúcna, aby som vážne scénar zastupiteľstva volil tak, ako si 

myslíte vy žeby mal byť a aby bola všeobecná spokojnosť. Takže, samozrejme rád budem, pani 

poslankyňa, vám načúvať a po tejto stránke budem určite prístupný radám. Čiže, ešte raz sa 

ospravedlňujem, aj pánovi zástupcovi, aj vám všetkým ako tu sedíte, aj pánovi, bývalému 

prednostovi. Takže poďme, dokončme tento bod. Nech sa páči, pán poslanec Djordjevič. 

 

p. Djordjevič, poslanec MiZ: Ďakujem pekne. Ja som ani nečakal, že takto obšírne budeme hovoriť. 

Lebo naozaj, pani Blaškovičová hovorila len o nejakej štábnej kultúre. Potom už ďalšie otázky boli, 

prečo, začo, či sa vzdá. OK. Možno to bolo osobnejšie. Ale by ma ani vo sne nenapadlo, že takto ešte 

bezočivo ... No dobre, nebudem hovoriť, lebo nechcem stratiť slovo. Ale že ešte aj odmenu si nechá, 

to možno na Slovensku nemá obdobu. Ale dobre. Toto tu budeme riešiť inokedy, a to v časti rozpočet. 

Vtedy sa pobavíme. Ale v súvislosti s týmto, že prednosta je predĺženou rukou nielen úradu, ale aj 

poslaneckého zboru. Nakoľko, keď ja mám výhradu voči konaniu zamestnanca, ktorý spadá pod 

prednostu, viem kontaktovať prednostu a viem to s ním riešiť. Nevedel som riešiť osobu, ktorá sa 

stará o facebookovú stránku, lebo tá spadá údajne pod pána Timka. Štyri dni bola klamlivo uvedená 

informácia na Facebooku s vyjadrením, ktoré som nepoužil. A nevedel som sa, som mal celý 

rekreačný pobyt na Šírave pokazený, lebo som sa nevedel domôcť toho, aby niekto zmenil. Pán Háber 

bol v Rakúsku. Snažil sa telefonovať, dohovárať. Bolo povedané, že len jej priamy nadriadený jej 

môže prikázať zmeniť. Čiže bola tu osoba, ktorá bola kontaktnou aj pre zastupiteľstvo. Ja si teraz 

neviem celkom predstaviť, že ja teraz budem kontaktovať pána Eperješiho, keď budem chcieť niečo 

riešiť so samotným úradom, alebo výhrady? Keď áno, OK. Nie je problém. Ale áno, tak isto ako sa 

pýtala pani Blaškovičová, chcela to mať odkomunikované. Teraz poďme k praktickej časti. Uznávam, 

že vy nemáte, teda starosta nedával si, teraz prvýkrát to spomínaš, 4 roky nepovedal ani pol slova, 

ani nepískol, že chce mať navýšený. Nesprávny to nazval minimálny. V pomere k platu primátora je 

to neadekvátne vysoký, nakoľko primátor má len o 30 % vyšší plat a má 10 krát viac roboty. Ale toto 

umožňuje zákon, sú jasné tabuľky. V tomto kontexte má minimálny, ale nie je to minimálny plat. Je 

to bez navýšenia. Čiže je to základný plat. Je to v poriadku. Tu k nemu nemám výhrady. Ani si 

nemyslím, že to je veľký plat, nakoľko je to práca. A človek teraz, keď my poslanci, keď ja som včera 

dostal 10 SMS, tak on ich musel dostať 100 ohľadom zimnej údržby. Toto nič. Ale ide niekto robiť, 

teraz nechá si poslanecký plat, dá sa mu maximálna odmena. A teraz zoberme si, že pán Háber zrejme 
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neodíde bez odstupného. Čiže keď bude mať, si vymyslím, odstupné 3 mesiace, tak aspoň 3 mesiace 

mal pán Eperješi robiť zadarmo, aby odľahčil mestskú časť. Lebo v tomto prípade, čo ste tu vy 

ukuchtili, musíme dať odstupné Háberovi a ešte bude brať aj Eperješi. A toto ani v rozpočte, 

Eperješiho decembrový plat krytý nie je. Čiže asi takto. Ale to vy nechcete počuť, len to, čo sa vám 

páči.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Nech sa páči ... Ináč, k tým invektívam, pán poslanec, ja tiež neriešim aké 

je vaše vzdelanie (pozn.: diskusia mimo záznam) Vy ste začal. (pozn.: diskusia mimo záznam) No 

a čo to je, nejaká rarita? Čo je na tom také? Pani poslankyňa Zolnaiová, nech sa páči. 

 

p. Zolnaiová, poslankyňa MiZ: Ďakujem za slovo. Ja by som chcela vyzvať nás všetkých, ako tu 

sedíme, aby sme niektoré veci si nechali možno aj mimo záznam. Lebo toto, čo robíme, alebo čo si 

tu hovoríme, to je, podľa mňa, to čo ľudia chcú počuť a podľa mňa to veľmi nezaujíma nikoho, iba 

bulvár. Čiže, robí to zlé meno každému z nás. Nech už je to akokoľvek. Niektoré veci sa proste 

nezmenia, alebo ich ovplyvniť. Ak ich chcem ovplyvniť, tak to treba robiť inak. Spolupráca je, podľa 

mňa, jediná možnosť momentálne na nasledujúce 4 roky. Určite sa stanú také veci, alebo prídu také 

témy, ktoré budú vyžadovať súčinnosť každého z nás. Je pravda, čo teda pán poslanec Djordjevič 

povedal, že možno by nás viac zaujímalo, že ako bude pán Eperješi fungovať, aby sme sa na neho 

mohli obracať ako poslanci, ktorí potrebujeme väčšiu komunikáciu s úradom. Nevieme sa obrátiť na 

úradníkov a dostávame dosť kusé informácie, ktoré nám nič nepovedia. Potom nás tu posadíte 

a necháte nás, aby sme za pár minút odsúhlasili niečo, o čom nemáme dostatok informácií.  

 

p. Petrovčik, starosta MČ: Dobre. Ďakujem. Takže, aby sme sa vyhli nejakým zbytočným, že si, 

dokazovanie, kto tu, takže dovoľte, aby som vám oficiálne predstavil môjho zástupcu starostu pána 

Vladimíra Eperješiho. Pán Vladimír Eperješi, samozrejme je všeobecne známe kde, pri akej činnosti 

sa najviac zviditeľnil. Myslím si, že niet pochýb o tom, že prichádza na tento úrad s tým, že chce ozaj 

ho posunúť ďalej. Či po novom, či ako to nazveme. Ale chceme navodiť tu ozaj, aj čo sa týka 

komunikácie s vami poslancami, ešte lepšie to nastaviť, ako to bolo. Lebo áno, uvedomujem si, že 

asi tam boli nejaké určite nedostatky aj z mojej strany, aj z vašej strany. Práve preto hľadajme spôsoby 

ako to vylepšiť. A jedným z týchto spôsobov je menovanie pána Eperješiho za zástupcu starostu. Je 

to plnohodnotný zástupca starostu. Na webe sú presne taxatívne vymenované kompetencie, 

právomoci aké má. Takže práve preto, tým že je to zástupca starostu, ktorý tu bude denne. Nie je to 

nastavený status starostu ako bolo v predchádzajúcom volebnom období, nakoľko si treba uvedomiť, 

že každý máme len jedno zdravie, jednu energiu a nejaké sily a čas. Čiže je úplne v kompetencii 

starostu, určiť si zástupcu starostu. Dokonca pamätáte, v histórii sme tu mali aj ešte jedného zástupcu 

starostu, síce len na dva dni. Ale nebudem, ako som sľúbil, sa vracať do histórie, a verím, že to bude 

vzájomné. Čo sa týka nákladovosti, kľudne si môžeme rozmeniť na drobné nákladovosť napríklad na 

takej mestskej časti Sídlisko Ťahanovce.  

 

- - - 

 

 

BOD č. 10 

Rôzne 

 

p. Petrovčik, starosta MČ:  

 

- - - 

 

BOD č. 11 
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Záver 

 

p. Petrovčik, starosta MČ:  

 

  

V Košiciach 9.1.2023 
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